
آغاز پیش ثبت نام دانش آموزان اتباع و مهاجرین خارجی
 سازمان ملی مهاجرت از آغاز پیش ثبت نام دانش آموزان اتباع و مهاجرین 

خارجی برای سال تحصیلی آتی خبر داد.
همه اتباع و مهاجران خارجی مقیم جمهوری اسللامی ایران برای پیش 
ثبت نام فرزندان خود در مدارس کشور با در دست داشتن شناسه ۱۰ رقمی 
 »یکتا« به سللامانه سللازمان ملی مهاجرت »سللهما« به نشللانی اینترنتی

 https://www.irmigrationorg.ir مراجعه کنند.
در این اطاعیه تاکید شده است: دانش آموزان دارای اسناد اقامتی معتبر 
فاقد شناسه یکتا می بایست با مراجعه به دفاترخدمات اقامت و اشتغال اتباع 

ابتدا اقدام به اخذ شناسه یکتا کرده و سپس در سامانه فوق ثبت نام کنند.
بر اساس این گزارش، دانش آموزانی که در سال های گذشته شناسه یکتا 
دریافللت کرده اند، نیاز به مراجعه به دفاتر کفالت و یا اداره اتباع نداشللته و با 

مراجعه به سامانه سهما اقدام به ثبت نام کنند.
 بر اساس شیوه نامه ثبت نام دانش آموزان اتباع خارجی در مدارس جمهوری 
اسامی ایران که در سللال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۳ به استان ها ارسال شد، 
ثبت نام دانش آموزان فاقد اطاعات در سامانه امور اتباع و مهاجرین خارجی 

توسط مدارس ممنوع است.
در دسللتور اجرایی این بخشنامه آمده اسللت که دانش آموزانی مشمول 
ثبت نام در مدارس جمهوری اسللامی ایران متناسب با سیاست های کان 
مهاجرتی هسللتند و مشخصات هویتی آنان در سامانه امور اتباع و مهاجران 
خارجی سللازمان ملی مهاجرت وزارت کشللور ثبت  شللده و از طریق درگاه 
الکترونیک سللامانه امور اتباع و مهاجران خارجی سازمان ملی مهاجرت به 

وزارت آموزش و پرورش دسترسی داده شده است.

در تبصره یک این بخشنامه آمده است: دانش آموزان دارای روادید معتبر، 
دانش آموزان معرفی شللده از سازمان بهزیستی و سازمان زندان ها یا ثبت نام 
شللده در سامانه امور اتباع و مهاجران خارجی سازمان ملی مهاجرت و اعام 
اطاعات هویتی آنان از طریق درگاه الکترونیک وزارت کشور به وزارت آموزش 
و پرورش مجاز به ثبت نام هسللتند. همچنین در تبصره ۲ بخشنامه ثبت نام 
دانش آمللوزان اتباع خارجی در مدارس جمهوری اسللامی ایران در سللال 
تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۳ تصریح شللده اسللت: ثبت نللام دانش آموزان فاقد 
اطاعات در سامانه امور اتباع و مهاجرین خارجی توسط مدارس ممنوع است.

خبـــر

دوشنبه     11 تیر     1403      1 جولای     2024     24 ذی الحجه     1445    سال     بیستم            دوره  جدید     شمــاره        1882      8صفحه              3000  تومان

روزنــامـه 
اقتصـادی
سیاســی
ــی اجتماع
رـهنگی فـ

rouzegarema@gmail.com      telegram.me/rouzegarema 

تخصیص ۴۳ میلیارد دلار 
به صنعت در سال گذشته

جذب ۷۲ هزار معلم در 
آموزش و پرورش طی امسال

2 3

2 ادامه در صفحه 

افشاگری های مشارکت زدا 
در مناظره ها

اگر فرض کنیم دلیل عدم مشارکت در سال ۱۴۰۰ عملکرد 
دولت روحانی بوده، الان هم باید بگوییم چون عملکرد ۳۳ ماهه 
دولت سیزدهم نارضایتی را افزایش داده، مردم مشارکت نکردند.

انتخابات ۸ تیر از دو جنبه قابل بررسی است، سه سال پیش 
وقتی میزان مشللارکت زیر ۵۰ درصد آمد منتقدان گفتند علت 
اینکلله مردم در انتخابات شللرکت نکردند بخاطر عملکرد غلط 
اقتصادی دولت دوازدهم بوده ،سوال این است که اینبار چرا مردم 
نیامدند؟ بالاخره مردم یک دلیلی باید داشللته باشند،اگر فرض 
کنیم دلیل عدم مشارکت در سال ۱۴۰۰ عملکرد دولت روحانی 
بوده، الان هم باید بگوییم چون عملکرد ۳۳ ماهه دولت سیزدهم 

نارضایتی را افزایش داده، مردم مشارکت نکردند.
در انتخابات ۸ تیر، هم میزان مشارکت افزایش پیدا نکرد و هم 
آرای ماخوذه به گونه ای بود که انتخابات به دور دوم کشیده شد 
مضاف بر اینکه مجموع آرای دو نفری که منتسب به جبهه انقاب 
هسللتند را جمع بکنیم به آرای رئیس جمهور قبلی نمی رسد . 
مقایسه این دو عدد چند نکته دارد ،نکته اول که خیلی مهم است 
این اسللت که شاخص های اقتصادی در ۳۳ ماه گذشته رضایت 
بخش نبوده ،مهمترین شاخص اقتصادی تورم است که سه سال 
پیاپی دارای تورم ۴۰ درصد بوده ایم که در تاریخ ۵ دهه گذشته 
چنین نکته ای نداشته ایم که سه سال پیاپی میانگین تورم ۴۰ 
درصد باشد.نکته دوم وضعیت معیشت مردم است که تقریبا ۳۰ 
درصد مردم زیر خط فقر هستند و نکته مهمتر اینکه ۶۰ درصد 
اینها کسانی هستند که شاغل هستند و باز زیر خط فقر هستند.
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نماینده مجلس در گفتگو با  مطرح کرد:

سنگینی بار مالیات روی دوش اصناف
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توسعه ایران؛ قربانی سهم خواهی 
سیاسی مسئولان است

مسعود شریعت زاده
 روزنامه نگار

یادداشت روز

4

مناظره هللای انتخاباتی با هر عیب و ایرادی که دارد، یک چیز را 
خیلی خوب نشان داد و آن هم این بود که در فضای کشور در بالاترین 
سطح، هیچ موضوعی به اندازه سهم خواهی حزبی و جناحی اهمیت 
ندارد و مسئولان بیشتر از آن که به فکر کشور باشند، به دنبال تثبیت 
جایگاه خود هسللتند. در این مناظره ها به خوبی دیده شد که اغلب 
مسئولان در زمانی تصدی گری بر امور و در زمان بیرون نشستن از 
گود، دو رفتار متفاوت انجام می دهند. آنان در زمان مسئولیت خود، 
از هیچ کوششی برای به نتیجه رسیدن اهداف و برنامه های خود غفلت 
ندارند و تمام تاش خود را برای حصول موفقیت  ها و دستاوردها به 
کار می گیرند که البته انتقاد و سللرزنش مسئولین قبلی و توصیف 

کشللور به مخروبلله و ویرانه قبل از مسللئولیت آنان نیز 
چاشنی کار است. 

3
کاهش ساعات اداری به تنهایی مصرف برق را کنترل نمی کند

   بررسی می کند؛

هادی حق شناس
 استاندار دولت دوازدهم

5
۲۰۰ کسب و کار دیجیتال 

تسهیلات دریافت کردند

کتاب خوب بخوانیم

توزیع موسسه فرهنگی مطبوعاتی صمت
کتاب بهترین هدیه است

توزیع موسسه فرهنگی مطبوعاتی صمت

 پارسیان کتـــــــــاب آتــــی ساز مجتـمع تجاری واحد8  تلفن: 22341413
 کتــــــــاب لارستان  مطهری ابتـدای لارستان شماره 100   تلفن: 88899365
 کتــــــــاب اکباتان شهـرک اکبـاتان فاز 2 بین بلوک 15 و 13  تلفن: 44668269
کتـــــــــاب  دارینوش  قلهـک جنب سینما فرهنگ شماره 1590  تلفن: 22000400
 کتاب و تحریر دانش تهرانپـارس خ 115 تقاطـع رشیـد و بهـار  تلفن: 77727346
 کتابسرای میعاد فاطمی رو به روی برج بیمه ایران شماره 144  تلفن: 88981927
 کتاب گویا  خیابان کریمخان زند روبه روی ایرانشهر شماره 91  تلفن: 88838453
پژوهش مجیدیه  مجیدیه شمالی ضلع شمالی میـدان ملـت شماره 860  تلفن: 22539182
 نشر باغ ولیعصر نرسیده به تجریش رو به روی پمپ بنزین شماره 1312 تلفن: 22718555
 کتاب  ریشه ستارخان خیابان یکم دریان نو مجتمع مفید طبقه شماره 22  تلفن: 66518147
 کتابفروشی فردوسی  بزرگراه رسالت خیابان منصوری شماره 75  تلفن: 22501850
 نشر کتاب مس شهرک اکباتان فاز یک بلوک C2 بین ورودی 2 و 3  تلفن: 44659035
 نشر چشمه خیابان کریمخان زند، نبش میرزای شیرازی، شماره 161  تلفن: 88907766
 نشر ثالث خیابان  کریمخان زند بین ایرانشهر و ماهشهر شماره 150 تلفن: 88325377
 کتاب شهر ایران فلکه دوم صادقیه آیت الله کاشانی ابتدای رامین  تلفن: 44043090

 کتابفروشی شفق شهرک غرب بلوار دادمان خ شفق نبش کوچه آفتاب  تلفن: 88566220
 نشر فرهنگستان  رسالت مترو علم و صنعت خیابان حیدرخانی شماره 27  تلفن: 77803823
 کتابفروشی گلستان  نارمک میدان هلال احمر خیابان گلستان شماره 175  تلفن: 77998717
 کتاب ملک ولنجک-بلوار دانشجو-گلستان شرقی- مجتمع تجاری ولنجک  تلفن: 22439549
 شهر کتاب داروگ  خیابان کریمخان زند بین ایرانشهر و ماهشهر شماره132 تلفن: 88319740
 انتشارات هاشمی پاسداران مقابل خیابان گل نبی دشستان چهارم شماره 133 تلفن: 22890627
 کتابفروشی محسن پیروزی بین پل دوم و سوم خیابان بوستان نبش بوستان 10 تلفن: 33196458
 بانک کتاب شرق تهرانپارس خیابان 214 شرقی بعد از چهارراه 134 شماره 490  تلفن: 77395133
 کتاب شهر تهران شریعتی بین ملک و بهار شیراز رو به روی بانک ملی شماره 420 تلفن: 77626361
 کتاب و نوشت افزار بوستان شهرک قدس بلوار فرحزادی 18متری مطهری شماره 71 تلفن: 22088810
 انتشارات زند خیابان کریمخان زند، بین خیابان خردمند و میدان هفت تیر، شماره 58  تلفن: 88300296
 شهر کتاب مجیدیه بزرگراه رسالت، بعد از چهارراه مجیدیه  جنوبی، خیابان شهید همایی  تلفن: 88423839
 شهر کتاب قبا پاسداران خیابان گل نبی خیابان شهید ناطق نوری شماره 56 بوستان کتاب تلفن: 22855170
 کتاب مولانا انتهای خیابان ستارخان بعد از بازار سنتی فاز 2 مجتمع گلها ط2 واحد 21/312 تلفن: 44280141

برای خرید با تلفن  88105306  تماس بگیرید، ارسال در شهر تهران رایگان است

  جهت خرید مبلغ  300/000 ریال به شماره کارت 6037991899977072 
 بنام موسسه فرهنگی و مطبوعاتی صمت نزد بانک ملی واریز 

و فیش را به شماره 09026291488 ارسال نمایید و یا با تلفن 88105306 تماس بگیرید
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سنگینی بار مالیات روی دوش اصناف
نماینده مجلس در گفتگو با  مطرح کرد:

نماینده مراغه، عجب شللیر ،سللراجو و قلعه چای در مجلس شورای 
اسللامی گفت: دولت با توجه به این اقدامات در راستای ایجاد عدالت در 
سیسللتم مالیاتی باید شفاف سازی لازم را برای اقداماتی که برای هزینه 
کللرد درآمدهای مالیاتللی داده را اعام کند، در حال حاضر بار مالیات به 

دوش اصناف تحمیل شده است.
فرید موسوی نماینده مراغه، عجب شیر ،سراجو و قلعه چای در مجلس 
، دربللاره اقدامات در خصوص  شللورای اسللامی در گفت وگو  با 
اصاحات در سیسللتم مالیات ستانی در راستای ایجاد عدالت مالیاتی و 
شناسایی فراریان مالیاتی گفت: فرهنگ مالیاتی در کشور ما هنوز نهادینه 
نشللده اسللت. نقش مالیات در پیش برد امور  و توسعه زیر ساخت های 
عمرانی در شهر و روستا با توجه به عدم اطاع رسانی در خصوص بودجه 
هایی که اخذ شده عامت سوال های جدی برای مردم ایجاد کرده بود که 
دولت سیزدهم در راستای حل این معضل تاش کرده و در راستای نظم 

دهی به نحوه هزینه کرد درآمدهای مالیاتی حرکت کرده است. 
نماینده مراغه، عجب شیر ،سراجو و قلعه چای در مجلس در ادامه بیان 
کرد: برای ایجاد عدالت در سیستم مالیات ستانی دولت به سمت شناسایی 
پایه های مالیاتی یعنی به عبارتی شناسللایی فراریان از پرداخت مالیات 
حرکت کرد و در این راستا بدون بالا بردن مالیات پرداختی، مودیان مالیاتی 

را افزایش داد.  موسوی در ادامه بیان کرد: هر چه قدر این پایه های مالیاتی 
به روز تر باشد ما به عدالت مالیاتی نزدیک تر می شویم و در راستای همین 
اقدامات بود که بخش زیادی از فراریان مالیاتی شناسایی شدند ولی با این 

وجود باز هم باید این مسیر ادامه پیدا کند.
این نماینده مجلس توضیح داد: در سللال های گذشللته بیشللترین 
پرداختی مالیات از بخش های شفاف اقتصاد یعنی بخش کارمند و کارگر 
بود به این دلیل این اخذ مالیات از این مشاغل راحت بود و ابتدا مالیات از 

آنها اخذ و سپس حقوق آنها پرداخت می شد. 
موسوی با اشاره به اینکه خیلی از فعالان اقتصادی با درآمد بسیار کان 
مالیاتی پرداخت نمی کردند،  بیان کرد: این نوع فرارهای مالیاتی انگیزه 
فعالیت اقتصادی شفاف را از افراد سلب کرده و امیدی به فعالیت و رقابت 
وجود ندارد.  این نماینده مجلس دوازدهم با انتقاد از اینکه  فعالیت های 
زیرپله ای اقتصادی فعالیت های شفاف اقتصادی را زیر سوال می برد بیان 
کرد: اصناف و بخش شفاف اقتصاد ما در حال انتقاداتی دارند که بار مالیاتی 
به آنها تحمیل شده است.  نماینده مراغه، عجب شیر ،سراجو و قلعه چای 
در مجلس بیان کرد: دولت با توجه به این اقدامات در راستای ایجاد عدالت 
در سیستم مالیاتی باید شفاف سازی لازم را برای اقداماتی که برای هزینه 

کرد درآمدهای مالیاتی را اعام کند.

سیاسی

وزیر آموزش و پرورش مطرح کرد:

جذب ۷۲ هزار معلم در آموزش و پرورش طی امسال
وزیر آموزش و پرورش گفت: توانسللتیم مجوز جذب 
۷۲ هللزار نفر را برای امسللال بگیریم کلله این حجم از 
استخدام در تاریخ کشور از طریق آزمون های استخدامی 

بی سابقه است.
رضامراد صحرایی در نشسللت علنی مجلس شورای 
اسامی درخصوص اتخاذ تدابیر لازم برای سال تحصیلی 
۱۴۰۳ – ۱۴۰۴ با تأکید بر تأمین نیروی انسللانی مورد 
نیاز، تعمیر واحد های آموزشی و پاسخگویی به مطالبات 
معوقه معلمان و اجتناب از بروز مشکات و وضعیت سال 
تحصیلی گذشللته، گفت: دشللمن در جنللگ ادراکی و 
شناختی پیچیده ای که همزمان با جنگ اقتصادی به راه 
انداخته جمهوری اسللامی ایران را با دو چالش مواجه 
کرده اسللت؛ ابتدا اینکه سللطح انتظللارات و مطالبات 
اجتماعللی را بللا تمرکز بر مسللائل اقتصادی به شللکل 
زائد الوصفی بللالا برده و دائماٌ ما را با مطالبات پی در پی 
مواجه می کند و دیگر آن که فاصله میان انتظارات و توقع 
مللردم و توان ما برای برطرف کللردن آن را به حدی کم 
کرده که سللعی در ناامید کردن ملت شریف ایران دارند 
در این رابطه راهکاری جز خدمت و تاش بی وقفه برای 

مبارزه نداریم.
وی با بیان اینکه آموزش و پرورش در نقطه تمرکز این جنگ شناختی و ترکیبی قرار گرفته است، ادامه 
داد: در رابطه با کمبود نیروی انسانی وزارت آموزش و پرورش و مطالبات نیرو های فرهنگی و آماده سازی 
مدارس گزارشللی را خدمت نمایندگان مطرح می کنم. آموزش و پرورش دولت سللیزدهم در آغاز بدین 
صورت بود که دو سللال از کرونا گذشللته بود و طی این سللال ها کاس های درس تعطیل و ناامیدی زائد 
الوصفی در جامعه و نوجوانان در حال گسللترش بود. تصمیم سللخت ما در این برهه زمانی و سال ۱۴۰۱ 
بازگشایی مدارس بود که بر این تصمیم مصمم بودیم، اما جنگ شناختی و ترکیبی که به راه افتاده بود 
والدیللن و جامعه را نگران کرده بود که با این تصمیم سللامت فرزندان به خطللر می افتد، اما پس از کار 
کارشناسللی متعدد در مهرماه مدارس بازگشایی شده و مهر ۱۴۰۱ نقطه عطفی برای روز های آموزش و 
پرورش بود. این امر همزمان شد با اتفاقات شهریورماه همان سال و جنگ شناختی دیگری که نوک حمله 

آن مدارس به ویژه دبیرستان های دخترانه بود.
عضو کابینه دولت سیزدهم افزود: اسفند ۱۴۰۱ با یک اتفاق دیگری مواجه شدیم و آن هم کاستی هایی 
در اجرای قانون رتبه بندی بود که کام معلمان را تلخ کرد، اسللفند آن سال پرداخت نشدن حقوق و عدم 
اجرای درسللت رتبه بنللدی در خاطر معلمان یک نقطه تلخ ایجاد کرد کلله در فروردین ۱۴۰۲ منجر به 
اسللتعفای وزیر آموزش و پرورش شللد لذا بنده در حالی این وزارتخانه را تحویل گرفتم که با سلله نقطه 

بحرانی مواجه بودم.
صحرایی در رابطه با وضعیت دانش آموزان کشللور آماری را ارائه کرد و افزود: از سللال ۱۳۹۲ تا سللال 
۱۴۰۲ جمعیللت دانش آموزی بیللش از ۳ میلیون و ۶۰۰ هزار نفر اضافه شللده و همزمان با اوج افزایش 
دانش آموزی در سال هایی بود که بنده توفیق خدمت داشتم و این قله به تدریج رو به پایین خواهد آمد.

 وی در ادامه با اشللاره به علل نامناسب بودن وضعیت نیروی انسانی در آموزش و پرورش خاطر نشان 
کرد: در اکثر سال های قبل از دولت سیزدهم تعداد بازنشستگان از تعداد جذب شدگان بیشتر بوده و این 
در حالی بوده که تعداد دانش آموزان نیز ۳ میلیون و ۶۰۰ هزار نفر افزایش پیدا کرده بود، تمام این موارد 
را در کنار تغییرات جمعیتی و مسائل مهاجرتی درون کشور بگذارید که در برخی از نقاط همزمان ما را 
با چالش کمبود یا مازاد مواجه می کرد، تعداد بازنشسللتگان در فاصله سال های ۹۲ تا ۱۴۰۲، ۴۶۸ هزار 

نفر بوده حال آن که جذب ما ۳۴۵ هزار نفر که به معنی کسری زیاد است.
 وزیر آموزش و پرورش عنوان کرد: در رابطه با وضعیت نیرو های خدماتی نیز که از جمله دغدغه های 
نمایندگان مجلس نیز به شمار می رود از سال ۱۳۹۲ حدود ۷۹ هزار نیروی خدماتی داشتیم که به تدریج 
رو به افول نهاده و امروز به حدود ۵۱ هزار نیروی خدماتی رسللیده اسللت که با توجه به افزایش جمعیت 
دانش آموزان و مدارس نیاز ما بیش از ۸۰ هزار نفر است، دلیل اینکه نیروی خدماتی کاهش یافته نیز در 

ادامه به صورت مشخص بیان می کنم.
عضو کابینه دولت سللیزدهم با اشللاره به وضعیت نیروی انسانی و پیش بینی وزارت آموزش و پرورش 
اظهار کرد: ۱۷۶ هزار و ۷۳۱ معلم کسللری قطعی سللال ۱۴۰۳ بوده که در ۲۹ مهر ماه ۱۴۰۲ آن را به 

سازمان اداری استخدامی اعام کردم البته که نیاز های 
ما بیش از این اسللت و فرض می کردیم که معادل ۱۱۲ 
هزار نفر را از طریق حق التدریسی جذب کنیم و معادل 
۱۲ هزار معلم را از طریق تدریس مدیران و عوامل اجرایی 
و برخللی از کارکنان وزارت آمللوزش و پرورش جبران 

کنیم، کسری ما ناشی از خروج بیش از ورود ما است.
صحرایی در نموداری که در دست داشت به وضعیت 
تربیت معلم در سللال های مختلف کشللور اشاره کرد و 
گفت: این نمودار وضعیت تربیت معلم را از قبل انقاب 
تا زمان احداث دانشللگاه فرهنگیان را نشان می دهد که 
قله این نمودار در سال ۱۳۷۲ قرار داشته که ۳۰۴ هزار 
دانللش آموز و دانشللجو معلم در مراکللز تربیت معلم و 
دانشسللرا ها جذب شده اند، در آن زمان ما بیش از ۵۰۰ 
مرکز تربیت مدرس داشتیم، اما در فاصله سال های ۸۳ 
تا سال ۹۰ جذب دانشجو معلم در کشور به صفر می رسد 
با اینکه دانشگاه فرهنگیان تأسیس می شود. در هنگام 
تأسیس این دانشگاه با جذب بیش از ۲۳ هزار معلم بوده 
که در پایان دوره ۴ سللاله اول یعنی حدود سال ۹۵ این 
جذب به زیر ۴ هزار نفر می رسللد. قله سال ۷۲ امروز در 
معرض بازنشسللتگی اسللت و معلمانی که امروز باید به کار بگیریم معلمانی هستند که باید در سال های 
۹۷، ۹۸ و ۱۴۰۰ جذب و به کارگیری می شللدند. این وضعیت توسللط وزیر وقت آموزش و پرورش آقای 
بطحایی گزارش شللده و امروز در اختیار شما قرار گرفته است. وی در مهر ۹۷ اعام می کند که ۸۰ هزار 
کسری قطعی معلم دارد و در جای دیگری در همان زمان ها می گوید که حداقل ۳۵۰ هزار معلم کسری 
داریم، اما رئیس منابع انسانی آموزش و پرورش در ۲۰ اردیبهشت ماه ۱۴۰۰ نیز عنوان می کند که برای 
آغاز مهر همان سللال ۲۰۰ هزار معلم کسللری داریم و سونامی معلمان بازنشسته را اعام می کند، حال 
ببینید که چگونه این سونامی رخ نداد و دلیل آن این بود که رتبه بندی معلمان ۳۱ شهریور ماه آن سال 
آغاز شد و معلمانی که در سن بازنشستگی قرار داشتند برای دو سال سن بازنشستگی خود را به تعویق 
انداختند و در آغاز مهر ۱۴۰۲ این اتفاق رخ داد و در سللال گذشللته نیز با چالش نیروی انسللانی کمتری 

مواجه بودیم. 
وزیر آموزش و پرورش افزود: دستور نقل و انتقالات را به نفع شهر ها و مناطقی که کمبود معلم دارند 
اصاح کردیم و مسئله نیرو های خرید خدمات را با توافق با سازمان اداری استخدامی به تعداد آنها ردیف 
اسللتخدامی گرفته و در استخدام آنها را در اولویت قرار دادیم و برای جذب دانشجو معلمان ورودی های 
۹۹ و ۱۴۰۰ در ۶ استانی که بیشترین مشکل را داشتند برنامه ریزی کردیم لذا در بخش نیروی انسانی 
تنها یک چالش مانده که نیازمند کمک مجلس هستیم و آن این است که مطابق قانون شرایط بازنشستگی 
اجباری دیگر آموزش و پرورش امکان نگهداشللت نیرو را ندارد و آن هم یعنی ۳۰ سللال سابقه و ۶۰ سال 
سن و یا ۳۵ سال سابقه و ۶۵ سال سن؛ لذا از سازمان اداری استخدامی استعام گرفتیم که آیا می توانیم 
افرادی که به سابقه رسیده اند، اما به شرط سن در آموزش و پرورش نگه داریم که رسما اعام کرده است 
بله و سال گذشته نیز به دلیل تبصره قانون ۱۴۰۲ که شرط رضایت افراد را گذاشته بود نتوانستیم از آن 

استفاده کردیم، اما امسال امیدواریم با بسته تشویقی آن را اجرایی کنیم.
وزیر آموزش و پرورش گفت: سهم بودجه آموزش و پرورش از بودجه کشور متاسفانه در یک دهه اخیر 
کم و کمتر شد کما اینکه در سال ۹۱، ۹.۹ درصد در سال ۱۴۰۱ به دلیل رتبه بندی به ۱۲.۹ درصد رسید 

که ۱۰.۱ بودجه کشور است. همچنین میانگین بودجه جهانی ۱۵.۵ درصد است.
وی تصریح کرد: در کنار کسری مزمن وزارت آموزش و پرورش تقریبا در ۲۰ سال گذشته دائما بودجه 
این وزارتخانه با کسری بسته شده است و میانگین ۲۰ درصد عملکرد آموزش و پرورش در ۲۰ سال اخیر 
از بودجه مصوب اش بیشتر بود و متاسفانه به دلیل تباین سال تحصیلی و سال مالی و همینطور اختیارات 

دیگری که در بودجه وجود دارد ما دائما با کسری، بودجه خود را می بندیم.
 این عضو کابینه دولت سللیزدهم یادآور شللد: در سال ۱۴۰۲ هم ۵۷۲ هزار معلم که رتبه بندی شده 
بودند از جمع ۸۶۰ هزار نفر نسبت به رتبه خود اعتراض داشتند که رتبه آن ها اصاح شد و شما می دانید 
که اصاح رتبه ها فقط با دستور رئیس جمهور شهید ممکن شد وقتی که سازمان برنامه و بودجه نسبت 

به عملکرد بنده اعتراض کرد ایشان فرمودند اعدلوا هو اقرب للتقوی، یادش گرامی باد .

آژانس امداد و کار سازمان ملل برای آوارگان فلسطینی )آنروا( 
با اعام اینکه سللاکنان غزه تمامی ملزومات اساسللی زندگی را از 
دست داده اند، خواستار بازگشایی گذرگاه ها و انتقال کمک های 

انسانی به غزه شد.
در دویست و شصت و هشتمین روز از جنگ ویرانگر و مرگبار 
رژیم صهیونیسللتی علیه ملت فلسللطین، نزدیک بلله ۳۸ هزار 
فلسللطینی که عمدتا زنان و کودکان بودند، به شهادت رسیده و 
نزدیک به ۸۷ هزار فلسطینی دیگر زخمی شدند و هزاران تن دیگر 

هم همچنان زیر آوارها هستند.
با وجود فشارهای بین المللی، حداقل کمک ها هم وارد فلسطین 
اشغالی نمی شود. به گفته چندین مقام مطلع و مستندات به دست 
آمده توسط شبکه ای بی سللی  نیوز، کمک های ایالات متحده از 
طریق اسللکله شللناور غزه، به دلیل اختاف طولانی مدت میان 
سازمان ملل و رژیم صهیونیسللتی، دست نخورده در ساحل غزه 

مانده است.
سازمان آنروا با اشاره به وضعیت بغرنج فلسطینی ها، اعام کرد 
مردم غزه همه چیز را از دسللت داده اند و در شرایط بسیار سختی 

زندگی می کنند و تنها راه ارائه کمک های بیشللتر به آنهاست؛ 
بطری هللای پاسللتیکی همه جا را پر کرده اسللت و مردم زیر 

پرده های پاستیکی زندگی می کنند و هوا گرم است.
این نهاد سازمان ملل اعام کرد خانواده ها در غزه در کنار تلی 
از زباله و فاضاب زندگی می کنند و با وجود تعداد کم حمام ها 
و گرمای طاقت فرسای تابستان، شرایط بهداشتی ناامیدکننده 

است.
اختاف بین سازمان ملل و رژیم صهیونیستی، تاش ها برای 
رساندن کمک های بشردوستانه به غزه را عمیقا پیچیده کرده 
اسللت. جو بایدن طی ماه های گذشته به ارتش ایالات متحده 
دستور داد تا یک اسکله شناور در ساحل غزه بسازد به این امید 
که کریدور دریایی ایجاد شده بتواند به ورود کالاهای بشردوستانه 
و تکمیل کمک های ورودی از طریق گذرگاه های زمینی کمک 

کند.
با این حال، تقای ظاهری آمریکا که متحد درجه یک رژیم 

صهیونیسللتی در انتقال تسلیحات و منابع مالی به شمار می رود، 
تأثیری اساسللی بر جلوگیری از بدتر شدن بحران گرسنگی ملت 

فلسطین نگذاشللته است و قطعاتی از این اسکله بارها طی شش 
هفته ای که از آغاز کارش می گذرد، طعمه دریا شده و بارها تعطیل 

شده است.

ساکنان غزه همه مایحتاج زندگی خود را از دست داده اند

ادامه سرمقاله
نکته بعدی شاخص مسکن است ،استاندارد این است که ۳۰ درصد درآمد صرف هزینه مسکن شود در 

حالی که الان دو سه برابر این عدد هزینه مسکن می شود و مردم شدیدا دچار مشکل مسکن هستند.
نکته بعدی وعده هایی بود که داده شد و گفته شد با یک میلیون تومان یک شغل می توانند ایجاد کنند 
و یا یک میلیون شغل ایجاد خواهند کرد ،یا یک میلیون مسکن خواهند ساخت و یا اینکه قیمت مرغ و تخم 
مرغ ربطی به تحریم ندارد و یا اینکه ما بهتر از بقیه بلدیم با دنیا مذاکره کنیم و مسائلمان را در قدرت حل 
کنیم .در ۳۳ ماه گذشته آثار این وعده ها بر روی سفره مردم نیامد و تردید نباید کرد که این موضوع بر روی 

مردم تاثیر می گذارد.
بنظر می رسد علت کاهش مشارکت این است که یک جریان می خواهد همه جالش ها را به جریان مقابل 
نسللبت دهد، در بیانیه امروز آقای قالیباف، فراز اصلی این اسللت که او از آقای جلیلی حمایت می کند زیرا 
چالش های اقتصادی و سیاسی موجود را محصول عملکرد اطرافیان آقای پزشکیان یا جریانی که از پزشکیان 
حمایت می کند و به طور مشخص جریان اصاحات می داند . نکته اساسی این است که ۳۳ ماه از آن دولت 
گذشللته و همچنیان همه مسللائل و مصائب را به دولت روحانی ربط می دهند ،سوال این است که شما در 
این ۳۳ ماه چه کار کردید، در حالی که خالص ترین دولت بعد از انقاب بودید و ۳۳ ماه هم فرصت بود چه 

اتفاقی افتاد .
نکته کلیدی دیگر بحث مناظره ها بود ،مناظره ها خیلی اثر منفی بر مشارکت گذاشت ،در مناظره ها هر 
یللک از کاندیداهای جریان اصولگرا آمدند توزیع ثروت انجام دادند! یکی گفت خط اعتباری یک میلیارد 
تومانی به خانوارها می دهم،یکی گفت ۲۰۰ متر زمین رایگان می دهم،دیگری گفت من به زوج ها، ۳ ساله 
مسکن رایگان می  دهم و یکی دیگر گفت یارانه طایی می دهم .مردم هم از خودشان می پرسند اینان که 
این همه راهکارداشتند ، پس چرا وقتی در دولت بودند و کنار رئیس جمهور می نشستند، این پیشنهاد ها 
را به رییسللی ندادند؟ و به این پاسللخ می رسیدند که حتما در این وعده ها صداقتی نیست و یا به این دلیل 
پیشنهاد نداده اند که می خواستند، موفقیت ها را به نام خودشان سند بزنند. نهایتا هم جمع بندی مردم این 

شد که آنان فقط دنبال قدرت هستند.
مردم درباره اصاح طلبان، این ماحظه را دارند که حالا فرضا، آقای پزشکیان رای بیاورد، مگر می  گذارند 
او کاری بکند؟ دولت قبلی حتی برجام را نیز منعقد کرد اما این ها مانع اجرا و احیای آن شدند. معمار برجام 
آقای ظریف اسللت و ایشللان به صراحت می گوید اگر می گذاشتند بعد از اینکه ترامپ از برجام خارج شد 

می توانستیم آن را احیا کنیم اما نگذاشتند ، مردم شاهد و ناظر این حرف ها هستند.
از سوی دیگر، آقای پورمحمدی که از جریان اصیل اصولگرایی و جامعه روحانیت مبارز است به آقای 
جلیلی می گوید شما مانع الحاق ایران به» اف ای تی اف« شدید،خُب این کارشکنی، چفدر بار مالی به اقتصاد 
ایران تحمیل کرده؟ مردم می گویند حتی اگر آقای پزشللکیان هم رای بیاورد، باز یکی مثل آقای جلیلی 
ممکن است در شورای امنیت نگذارد کار به درستی پیش برود. این ها، واقعیت های اقتصاد و سیاست ایران 
است که در مناظرات مطرح و افشا شد.مردم این جمات را سمی شنیدند ند و می گویند وقتی اینها خودشان 

با خودشان کنار نمی آیند چطور می خواهند به منافع ما فکر کنند؟
بنظرمی رسد این مسائل بر آمار مشارکت مردم اثر منفی زیادی گذاشت. مضاف بر اینکه ما باید این حق 
را به مردم بدهیم که وقتی احساس می کنند نخواهند گذاشت منتخب شان، تاثیری بر معیشت و اشتغال 
و... داشته باشد، طبیعی است که احساس می کنند انتخابشان خنثی است، انگیزه مشارکت را از دست می 

دهند .

شهرنامه
نوسازی 3 درصد از پلاك های بافت فرسوده طبق برنامه چهارم 

شهرداری
معاون شهرسازی و معماری منطقه ۱۵ از تحقق دستورالعمل ۷۲ اباغی برنامه چهارم شهرداری تهران 
با موضوع »نوسازی ۳ درصد از پاک های بافت فرسوده شهر تهران« در ۳ ماه نخست  سال ۱۴۰۳ در این 
منطقه خبر داد.مهدی حضرتی گفت: در راستای ادامه روند تحقق دستورالعمل ۷۲  اباغی برنامه چهارم 
شهرداری تهران با موضوع »نوسازی ۳ درصد از پاک های بافت فرسوده شهر تهران« طی ۳ ماهه نخست 
سللال ۱۴۰۳ تعداد کل پروانه های صادر شللده  در منطقه، ۲۳۹ فقره بوده که از این تعداد ۶۲ فقره پروانه 
ساختمانی در ۱۷۳ پاک تجمیعی در بافت فرسوده منطقه ۱۵ صادر شد.او به تمهیدات مدیریت شهری 
در موضوع گره گشایی نوسازی و تسریع روند صدور پروانه در محدوده بافت های فرسوده منطقه اشاره کرد 
و افزود: به منظور تشویق هرچه بیشتر مالکین بافت فرسوده، بیش از ۵۸ میلیارد ریال به مالکین تخفیف 
اعطا شده است.حضرتی اضافه کرد: در سه ماهه نخست سال جاری، تعداد ۵۶ فقره گواهی ساختمانی نیز 
در محدوده بافت فرسوده صادر شده است که این گواهی ها با توجه به پروانه های صادره در سنوات گذشته 
مورد نیاز مالکین بافت فرسللوده بوده اسللت.معاون شهرسازی و معماری منطقه در پایان با اشاره به اینکه 
اقدامات خوبی در رابطه با نوسازی بافت های فرسوده در منطقه انجام شده است، اظهار امیدواری کرد: با 
بهره مندی از پتانسللیل ها روند نوسللازی اماک ریزدانه بافت فرسوده و ناپایدار در سطح منطقه تسریع و 

ارتقای کیفیت زندگی ساکنان را شاهد باشیم.

زمین تنیس باغراه فدك به بهره برداری رسید
زمین  ورزشی تنیس با هدف استفاده بهینه از فضاهای موجود شهری و در راستای توسعه و نهادینه شدن 
فرهنگ ورزش بین جوانان و نوجوانان، در بوستان باغراه فدک احداث و بهره برداری شد.مهدی صالحی، 
شهردار منطقه ۲ تهران گفت: در راستای برنامه های مدیریت شهری در تقویت زیرساخت های فرهنگی 
و ورزشی، احداث زمین تنیس بوستان باغراه فدک در دستور کار قرار گرفت.وی افزود: با توجه به آغاز فصل 
تابستان و اوقات فراغت ،  با تاش مدیریت شهری این فضای ورزشی  برای استفاده جوانان و نوجوانان به 
بهره برداری رسید .به گفته شهردار منطقه۲ زمین  تنیس باغراه فدک در فضایی به مساحت ۸۵۰ متر مربع 
احداث شد.وی با اشاره به تجهیز و نوسازی چمن مصنوعی زمین ورزشی باغ راه ، گفت: زمین های ورزشی 
روباز محات بر اساس اولویت ها، ظرفیت و همچنین جمعیت ساکن برای استفاده جوانان احداث شده و 
باتوجه به مطالبات و درخواسللت های شهروندان ورزشکار ،بهسازی این فضای ورزشی انجام شد.شهردار 
منطقه۲ گفت:  مدیریت شللهری تاش دارد تا با فراهم کردن  امکانات مناسللب در محات، شهروندان با 

کمترین هزینه و امکانات، سامت جسمی و روانی خود را حفظ کنند.

رفع خطر فرونشست زمین در منطقه 12
شهردار منطقه ۱۲ از رفع خطر کامل فرونشست زمین به مساحت ۸ متر مربع و عمق ۳ متر در ناحیه 
۳ کوچه رازی که بر اثر شکستگی لوله رخ داده بود، خبر داد.وحیدرضا انارکی محمدی درخصوص فرونشت 
زمین در این منطقه افزود: یکی از معضاتی که در برخی مناطق با آن روبرو هسللتیم، پدیده فرو نشسللت 
زمین است و با توجه به گشت های مستمر، اکیپ های اجرایی و مشاهده فرونشست آسفالت در کوچه رازی، 
تیم اجرایی این ناحیه با همکاری معاونت فنی و عمرانی، نسبت به ایمن سازی این معبر اقدام کردند.وی با 
اشاره به تدارک برنامه های مختلف درخصوص پایش منطقه برای پیشگیری و کاهش بحران گفت: با حضور 
عوامل ناحیه در اسرع وقت با اجرای عملیات بتن ریزی و لوله گذاری اقدامات لازم برای هم سطح سازی 

صورت گرفت و پس از آن، این معبر آسفالت خواهد شد.

تهران از چهارشنبه گرم تر می شود
اداره کل هواشناسللی استان تهران ضمن اشاره به وقوع رگبار و رعد و برق در استان از افزایش دما طی 
روزهای چهارشللنبه و پنجشنبه )۱۳ و ۱۴ تیرماه( خبر داد. براساس تحلیل الگوهای همدیدی و بررسی 
نقشلله های پیش یابی طی پنج روز آینده وضعیت جوی اسللتان تهران آسمانی صاف تا قسمتی ابری، در 
ساعات بعد از ظهر و شب همراه با افزایش ابر و افزایش سرعت وزش باد پیش بینی می شود. همچنین طی 
سلله روز آینده در برخی مناطق اسللتان به ویژه نیمه شمالی و ارتفاعات گاهی رگبار و رعدوبرق و وزش باد 
شدید لحظه ای، در نواحی مستعد بارش تگرگ و در پاره ای نقاط به ویژه نیمه جنوبی و غرب استان در بعضی 
ساعات وزش باد شدید گاهی همراه با خیزش گرد و خاک و احتمال نفوذ گرد و خاک از استان های همجوار 
به همراه کاهش موقت کیفیت هوا مورد انتظار است. طی روزهای چهارشنبه و پنج شنبه )۱۳ و ۱۴( تیرماه 
افزایش نسبی دما پیش بینی می شود. بر اساس اعام اداره کل هواشناسی استان تهران، ورامین با بیشینه 
دمای ۴۰  درجه سانتیگراد گرم ترین ایستگاه استان تهران در ۲۴ ساعت گذشته گزارش شده است. آسمان 
تهران امروز )۱۱   تیرماه( کمی ابری، در بعد از ظهر افزایش ابر، گاهی وزش باد شدید با حداقل دمای ۲۴ 
و حداکثر دمای ۳۴ درجه سللانتیگراد و طی  سه شنبه )۱۲  تیرماه( کمی ابری تا نیمه ابری، از بعد از ظهر 
وزش باد شدید و احتمال گرد و خاک با حداقل دمای ۲۵ و حداکثر دمای ۳۵ درجه سانتیگراد پیش بینی 

می شود.
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عملیات اجرایی شللهرک تخصصی صنعت مس با هدف جهش 
تولید و توسعه این صنعت در پایین دست، با راهبری ایمیدرو به زودی 

آغاز می شود. 
محمدرضا موثقی نیا در جلسه پایش برنامه های راه اندازی شهرک 
مس با اعام این مطلب، افزود: توسعه زنجیره مس به ویژه در پایین 
دست؛ از اولویت های ایمیدرو محسوب می شود و رونمایی از شهرک 

مس در همین راستا است.
موثقی نیا با بیان اینکه افزایش سرمایه شرکت توسعه زنجیره مس 
در حال پیگیری است، افزود: در جهت توسعه این شهرک باید نسخه 
واحدی برای ایجاد و استقرار صنایع زنجیره مس در اختیار باشد تا 

برنامه ها هدفمند دنبال شود. رئیس هیات عامل ایمیدرو اعام کرد: طرح توسعه صنعت مس در راستای “جهش 
تولید” خواهد بود و از اهمیت بالایی برخوردار است به گونه ای که بازار هدف، نوع تولید محصول و گرفتن سهم 
از تولید محصولات “های تکنولوژی” از اولویت های ایمیدرو برای استقرار صنایع در شهرک زنجیره صنایع پایین 
دستی مس محسوب می شود. وی با اشاره به الزامات راه اندازی این شهرک، گفت: تعیین تکلیف محدوده های 

امیدبخش مس یک از عوامل راهبردی و مهم برای تحقق این مهم است.
موثقی نیا ادامه داد: در این زمینه ایمیدرو مطالعات جانمایی را در دستور کار قرار داده است تا موقعیت های 
مناسب ایجاد این شهرک در نقاط مختلف کشور را شناسایی و در دستور کار قرار دهد که اولین نقطه شهرستان 

لامرد در جنوبی ترین منطقه استان فارس و در دل منطقه ویزه اقتصادی لامرد است.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن اشاره به اهمیت تامین نیروی انسانی متخصص در این شهرک، 
اظهار داشللت: ایمیدرو آمادگی دارد تا در تامین نیروی انسللانی متخصص و مجرب حمایت های لازم را داشته 

باشد.

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاسللت جمهوری 
گفت: قانون جهش تولید دانش بنیان یادگار رئیس جمهور شهید و 
مجلس است که در آن ابزارهای حمایتی را اعام کرده و اکنون ۱۰۰ 

شرکت دانش بنیان در حوزه صنعت ورود کردند.
روح الله دهقانی فیروزآبادی در مراسم روز ملی صنعت و معدن در 
سالن اجاس سللران، اظهار داشت: صنعتگران قانون جهش تولید 

دانش بنیان را بشناسند و بر اساس آن عمل کنند.
وی افزود: این قانون در جهت توسللعه شبکه تحقیق و پژوهش 
صنعت و خدمات با ارائه مشللوق های مالیاتللی و بیمه و حمایت از 

تولیدات است.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری ادامه داد: صنایعی که از شرکت های دانش بنیان 

استفاده کنند مورد حمایت و مشوق ها قرار می گیرند.
دهقانی فیروزآبادی با بیان اینکه صنعت ما با استفاده از دانش بنیان ها می تواند مولد و پیشران باشد، گفت: 
در جهان پنج نوع اقتصاد وجود دارد که ۲ اقتصاد مهم اسللت که »اقتصاد منبع پایه« بر مبنای فروش و عرضه 
ذخایر طبیعی هر ملت استوار شده که کشورهای صادرکننده انرژی جزو این مدل اقتصاد هستند، اما در نقطه 
مقابل این نوع اقتصاد، بعضی دیگر از کشورها »اقتصاد دانش بیان« هستند که تولید ارزش بر روی منابع طبیعی 
دارند. وی تاکید کرد: کشورهایی که دانش بنیان بوده اند دارای درآمد و اقتصاد پایدار هستند؛ از این رو اقتصاد 

دانش بنیان دارای ارزش افزوده های بیشتری است و موتور پیشران آن چیزی جز رونق صنعت نیست.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری با اشاره به اینکه کشور ما نیز اقتصاد دانش بنیان 
و حمایت از صنعت را انتخاب کرده اسللت، گفت: صنعت فولاد، پوشللاک، کشاورزی و سایر صنایع می توانند از 

ظرفیت های این شرکت ها بهره مند شوند.

شکل گیری شهرك زنجیره مس با راهبری 
ایمیدرو؛ به زودی

فعالیت 100 شرکت دانش بنیان 
در حوزه صنعت

سرپرسللت دفتر آسیای میانه، قفقاز و روسللیه سازمان توسعه 
تجللارت ایللران، ضمن تاکید بر رشللد مللراودات تجللاری ایران و 
ترکمنستان، از روند صعودی تجارت محصولات کشاوری و صنایع 

غذایی در ۲ ماه نخست سال جاری به ترکمنستان خبر داد.
اکبر گداری، بازار ترکمنستان را مستعد جذب محصولات ایرانی 
معرفی کرد و افزود: در دولت سیزدهم، توسعه تجارت با همسایگان 
از طریللق دیپلماسللی اقتصادی برای کاهللش تحریم ها و افزایش 
صللادرات محصولات ایرانللی در اولویت قرار گرفللت و در این بین 
رایزنی ها برای گسترش مناسبات تجاری با ترکمنستان، به ثمر رسید 

و بازار این کشور به یکی از بازارهای هدف صادراتی ما بدل شد.
وی با بیان اینکه عدد تجارت ایران با ترکمنستان در پایان ۱۳۹۳ 
از مرز یک میلیارد دلار عبور کرد، افزود: از دهه ۹۰ به این سو دلایل 
مختلف دست به دست هم دادند تا عدد تجارت ایران و ترکمنستان 
کاهشی شود اما در سال های اخیر بهبود روابط سیاسی رشد تجارت 
با این کشللور را رقم زد و در سال ۱۴۰۲ عدد تجارت با این کشور به 
مرز ۴۴۶ میلیون دلار رسللید که از ایللن عدد ۱۸۶ میلیون دلار در 

حللوزه صنعت، ۱۵۶ میلیون دلار در حوزه معدن و صنایع معدنی و 
۷۴ میلیون دلار در حوزه کشللاورزی و صنایع غذایی و ۲۷ میلیون 
دلار محصولات پتروشیمی و محصولات با پایه نفتی و ۲میلیون دلار 
فرش بوده است. به گفته گداری؛ اخذ ویزا برای تجار ایران به سختی 
امکان پذیر است و به نظر می رسد که حضور در نمایشگاهها روند ورود 
به این بازار را برای ما تسللهیل کند؛ از این رو در شهریور سال جاری 
نمایشگاهی بامحوریت صنایع غذایی در این کشور برگزار خواهیم 

کرد.
سرپرسللت دفتر آسیای میانه، قفقاز و روسللیه سازمان توسعه 
تجللارت ایللران، گفت: تجللارت در حللوزه صنایع غذایللی ایران و 
ترکمنستان رشد قابل توجهی را تجربه کرده است؛ تجارت صنایع 
غذایی و محصولات کشللاورزی دو کشور در سال ۱۴۰۱ حدود ۳۹ 
میلیون دلار بوده اسللت که این عدد در سللال ۱۴۰۲ با رشللد ۳۵ 

درصدی به ۷۴ میلیون دلار رسید.
این مقام مسئول ادامه داد: حدود ۷۰ میلیون دلار در ۲ ماه ابتدایی 
سللال ۱۴۰۳ به ترکمنستان صادرات داشللتیم که از این عدد ۱۲ 

میلیون دلار آن در حوزه محصولات کشاورزی و صنایع غذایی بوده 
است؛ این عدد نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد قابل توجهی 
را تجربه کرده است. میوه تازه، صیفی جات، رب گوجه فرنگی و برخی 
محصولات تبدیلی عمده محصولات صادراتی ایران به ترکمنستان 
است اما این بازار قابلیت جذب لبنیات و انواع محصولات پروتئینی 

تولید ایران را نیز دارد.
گداری با اشاره به برنامه ریزی های صورت گرفته برای تصاحب 
سهم بیشتر از بازار ترکمنسللتان، تصریح کرد: ۱۷ تیر سال جاری 
همایشی با محوریت معرفی نمایشگاه اگرفود ترکمنستان در سازمان 
توسعه تجارت ایران برگزار خواهد شد؛ در این همایش تاش خواهیم 
کرد که از زوایای مختلف این نمایشگاه را مورد برررسی قرار بدهیم.

وی اداملله داد: توانمندی های ایران در حوزه صنایع غذایی قابل 
توجه اسللت؛ و شرکت ها تردید نداشللته باشند که با حضور در این 
نمایشگاه قراردادهای خوبی با طرف های تجاری این کشور منعقد 
خواهند کرد که در نهایت زمینه توسعه صادرات به ترکمنستان را 

فراهم می کند.

رشد ۳۵ درصدی تجارت صنایع غذایی ایران و ترکمنستان

وزیر صمت خبر داد:

تخصیص ۴۳ میلیارد دلار به صنعت در سال گذشته
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ارز تخصیصی برای بخش صنعت 
در سال گذشته ۲۹.۵ میلیارد دلار تعیین شده بود، اما تا پایان سال ۱۴۰۲ 

به ۴۳ میلیارد دلار افزایش یافت.
بیست و هشتمین سالروز ملی صنعت و معدن، با حضور فعالان صنعتی 
و معدنی و همچنین با حضللور وزیر صنعت، معدن و تجارت، مدیرعامل 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی، رئیس هیأت عامل سازمان 
توسعه  و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(، سازمان گسترش 
صنایللع ایران )ایللدرو(، مدیرعامل منطقه ویژه اقتصللادی لامرد و دیگر  
نهادهللای صنعتللی و معدنی نظیللر خانه صنعت و معدن  ایللران و دیگر 
سللازمان های صنعتی و معدنی و همچنین روسای اتاق بازرگانی ایران و 

تهران برگزار شد.
در ادامه  این مراسم، پس از آنکه »بسته خادم الرضا« رونمایی و  در اختیار 
نهادها و تشکل های صنعتی و معدنی قرار گرفت، عباس علی آبادی- وزیر 
صنعت، معللدن و تجارت- به  جای بیان عملکرد وزارت صمت طی مدت 

اخیر )طبق روال همیشگی مراسم های روز ملی صنعت و معدن( به تشریح ۲۰ گزاره مهم که رویکرد وزارت صمت 
قرار گرفته و در سرنوشت صنعت کشور تاثیری شگرف خواهد داشت، پرداخت.

وی در تشریح این ۲۰ گزاره مهم، اظهار کرد: نکته اول اشاره به رشد همزمان کیفیت و کمیت دارد؛ برای آنکه 
به این هدف دست پیدا کنیم، چاره این است که تولید را جذاب کنیم. راه های افزایش جذابیت تولید نیز بسیار 
است که مورد بررسی قرار گرفته و می توان در جلسه ای مفصل بدان پرداخت. مورد دوم است که بایستی با ارتقاء 
سطح فناوری صنایع کشور و دستیابی به فناورهای پیشرفته و راهبردی، با گسترش تحقیق و توسعه، ایجاد قدرت 
طراحی، تق. سیت همکاری مراکز علمی، آموزشی و پژوهشی، صنعت کشور را به سمت صنعت دانش بنیان حرکت 

کنیم.
علی آبادی ادامه داد: این مهم در قالب تعامل سللازنده با مراکز پیشرفته علمی و صنعتی جهان، بهره گیری از 
مزیت های نسبی موجود و کشف و آفرینش مزیت های جدید نسبی و رقابتی، قابل حصول بوده و گزاره سوم به 

حسللاب می آید. در گام چهار، بایسللتی ضوابط بگونه ای باشد که مشوق  
راه اندازی کنسرسللیوم های صنعتی برای رسیدن به اقتصادی مطلوب و 
بنگاه هللای کارآمد، صورت گیرد. بدون تردید تا زمانیکه صنایع ما تعامل 
سللازنده با مراکز علمی پیشرفته دنیا نداشته باشللند، نمی توانند خود را 
روزآمد بدانند؛ بنابراین باید صنایع ایرانی را با دانشگاه ها و مراکز صنعتی 

دنیا مرتبط کنیم که نیازمند تعامل گسترده با دنیا است.
وزیللر صمت با بیان اینکه،   وقتی به صنایع مختلف مراجعه می کنیم، 
می گویند تولید ما ۱۰۰ درصد بومی شللده اسللت، به نظر شما این اتفاق 
درستی است؟ به اعتقاد بنده اگر  ۸۰ درصد خودرو را بسازیم اما موتور را 
نسازیم، حتی اگر موتور را بسازیم اما طراحی نکرده باشیم؛ تاش ما کامل 
نیست. در این دوره سعی کردیم تا ریل گذاری را به گونه ای انجام دهیم تا 
با ارتقای سطح فناوری کشور به سطوح عالی هم تراز دنیا برسیم و با تحقیق 
و توسللعه و اتکا به ظرفیت های علمی کشور به سمت یک صنعت دانش 

بنیان حرکت کنیم.
وی تاکید کرد: در صورت تحقق این هدف، تردید نکنید که کیفیت هم تضمین خواهد شد و ارزش افزوده بالا 
خلق می شود، در این شرایط دیگر گلوگاه های آزاردهنده در تولید نخواهیم داشت و بازارهای جهانی به روی ما باز 
می شللوند و نخبگان به  جای مهاجرت، در صنایع حضور پیدا می کنند. آن روز مرجع جهانی خواهیم بود و با نام 

تجاری خود، کالا را تولید و صادر می کنیم.
علی آبادی تصریح کرد: به عنوان مثال در حال حاضر در صنعت خودرو ۳۷ شللرکت خودروسللازی داریم که 
خودروی اقتصادی تولید نمی کنند؛ برای تولید محصول اقتصادی باید کنسرسیوم صنعتی تشکیل داد تا به اندازه 
مطلوب اقتصادی برسیم و اگر دامنه، محدوده و مقیاس اقتصادی نباشد کالای ما رقابتی نخواهد بود. از سوی دیگر  
تمامی عواملی که قیمت گذاری دستوری را رقم می زند، ناشی از رانت است؛ هیچیک از شرکت ها تاکنون از من 
وام ارزی نخواسته اند بلکه مطالبه وام ریالی دارند؛ چراکه در قبال وام ارزی باید ارز پس دهند اما به دلیل تورم بالا، 

وام ریالی برای شرکت ها جذاب تر است. بنابراین صنعت ما مولد و اقتصادی نیست.

انجام ۶ میلیون پرواز بدون سانحه در مدت 4 سال
رئیس سللازمان هواپیمایی کشوری گفت: انجام ۶ میلیون پرواز بدون سانحه در مدت حدود 
چهار سال، با وجود همه کمبودها، تحریم ها و مشکات، نشان دهنده تخصص، توانمندی و تاش 
بالای فعالان صنعت هواپیمایی کشور است.محمد محمدی بخش در آیین آغاز به کار مرکز کنترل 
عملیات پرواز هواپیمایی جمهوری اسامی ایران )هما( افزود: صنعت هواپیمایی در لبه فناوری 
و تکنولوژی در حرکت است و با وجود شرایط سخت تحریم ها، نه تنها چرخ این صنعت از چرخش 
بازنایستاد بلکه سرافرازانه به انجام ماموریت های ساری و جاری و مهم خود پرداخت.وی خاطرنشان 
کرد: این مهم به دست زنان و مردان با کفایت و با تاش های مضاعف این نیروها به انجام رسید.

محمدی بخش در ادامه با تشکر از اجرای خوب عملیات بزرگ حج تمتع، بیان داشت: این مهم با 
امنیت و ایمنی کامل به انجام رسید و رضایت رئیس بعثه رهبری را به دنبال داشت.وی یادآور شد: 
با تعداد و وضعیت ناوگان ما، همچنین برنامه ریزی انجام شده از سوی کشور میزبان، عربستان ما 
را در شرایط بسیار سختی قرار داد، اما با تدابیر عالی اتخاذ شده و برنامه ریزی دقیق این پروازها به 
صورت منظم و ایمن در حال اجرا است.رئیس سازمان هواپیمایی کشوری اظهار داشت: با وجود 
شرایط سخت تحریم ها و کرونا در سال های گذشته، این صنعت اما رو به رشد است و برخی که 
در تیر، مرداد و شللهریور ۱۴۰۰ منتظر شکسته شللدن این صنعت بودند، امروز شاهد توسعه و 
بالندگی آن هستند.وی گفت: با وجود همه مشکات، اما در زمینه ورود ناوگان جدید، تجهیز و 
تاب آوری ناوگان اتفاقات خوبی را شللاهد هسللتیم و امیدواریم تا پایان سال ناوگان را به عددی 
برسانیم که مردم دیگر دغدغه ای برای پروازهای خاص از جمله ایام اربعین، نوروز و غیره نداشته 
باشند و آن را به سطح ایده آل برسانیم.وی همچنین با اشاره به تدوین و بارگذاری دستورالعمل 
بازیافت هواپیمای از رده خارج، ادامه داد: شهر و فرودگاه همدان در این زمینه به عنوان پایلوت 
در نظر گرفته شده است و از این پس شرکت های دانش بنیان و شرکت های متخصص در بازیافت 

هواپیما قادر به بازیافت هواپیماها در این منطقه خواهند بود.

فقط 4 درصد از کشور در اختیار فعالیت معدنی است
رئیس خانه معدن ایران گفت: بر اساس آخرین اطاعات روز تنها، ۴ درصد از کشور ما در اختیار 
بخش معدن است که در این بخش ۵۵ میلیارد دلار سرمایه گذاری صورت گرفته است.محمدرضا 
بهرامن اظهار داشت: باید همه دست به دست یکدیگر دهیم و به رونق تولید در حوزه های مختلف 
به ویژه بخش معدن و استخراج مواد معدنی کمک کنیم.وی افزود: کشور ما از نظر زمین شناسی 
دارای ساختار خاصی و ظرفیت های خوبی است که در این باره سازمان زمین شناسی اطاعات 
را ارائه کرده اسللت.رئیس خانه معدن ایران ادامه داد: کشللور ایران در کنار امریکا و روسیه دارای 
شرایط خاص معدنی و ظرفیت هاست که باید با همراهی بخش دولتی و خصوصی از آن بهره برداری 
شود.بهرامن با بیان اینکه عوامل بازدارنده ای در حوزه معدن وجود دارد گفت: امروز باید مزیت ها 
شناسایی شود و در برنامه هفتم توسعه رشد ۱۳ درصدی برای معادن تعریف شده است که باید 
در این زمینه زیرساخت ها تامین شود.رئیس خانه معدن ایران تاکید کرد: ذخایر معدنی در همه 

کشورها جزو تملک حاکمیتی هستند اگر از این ذخایر استفاده نکنیم خیانت کرده ایم.

قطع برق 30 مشترك اداری پرمصرف دیگر در تهران
برق ۳۰ دسللتگاه اداری کشوری و استانی در شهر تهران به دلیل خودداری از کاهش مصرف 
برق، قطع شللد.طبق اعام شرکت توزیع برق تهران بزرگ، در راستای اجرای طرح های کاهش 
بار شبکه توزیع برق با اولویت تامین برق مورد نیاز بخش خانگی و مطابق با مصوبه اباغی هیات 
وزیللران مبنی بر لزوم همراهی مشللترکان اداری در اجرای طرح های مدیریت مصرف برق، روز 
یکشنبه؛ دهم تیرماه، ۳۰ مشترک اداری کشوری و استانی مستقر در شهر تهران شامل چندین 
بانک عامل که اقدام به اجرای مصوبه اباغی هیات دولت و کاهش مصرف برق نکرده اند مشمول 
قطع برق شدند.در همین راستا به اطاع تمامی مشترکان اداری شهر تهران می رساند طبق اطاع 
رسانی های قبلی انجام شده، مراکز رصد و پایش شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ به صورت 
لحظه ای وضعیت مصرف برق تمامی اشللتراک های اداری پایتخت را با اسللتفاده از کنتورهای 
هوشمند و همچنین بازدیدهای میدانی تحت نظارت داشته و در صورت عدم همراهی در اجرای 
اباغیه هیات دولت؛ برق دستگاه های اداری که مصارف خود را کاهش ندهند با اخطار قبلی، قطع 

و اسامی ادارات مزبور نیز به استانداری تهران و مراجع نظارتی مرتبط، ارسال خواهد شد.

مهلت تسلیم اظهارنامه عملکرد سال 1402 اشخاص 
حقوقی تمدید شد

مهلت تسلیم اظهارنامه عملکرد سال ۱۴۰۲ مالیات اشخاص حقوقی و اماک اجاری اشخاص 
حقیقی، تا پایان تیرماه امسال تمدید شد.ارسال اظهار نامه های مالیاتی یکی از مهم ترین اقداماتی 
است که باید مودیان مالیاتی حقوقی و حقیقی آن را به سازمان امور مالیاتی کشور ارائه کنند تا از 
طریق آن شاهد شفاف سازی درآمد های مالیاتی در کشور باشیم.اظهارنامه مالیاتی، یک فرم تهیه 
شده از سوی سازمان امور مالیاتی کشور بوده که مودیان مالیاتی، باید هر ساله، اطاعات دارایی 
و درآمد خود را، از طریق آن، به اداره مالیات ارسللال کنند. ثبت نام اظهار نامه مالیاتی ۱۴۰۳، از 
طریق سایت سازمان امور مالیاتی کشور انجام گرفته و مهلت ثبت نام آن، برای اشخاص حقیقی، 
تا ۳۱ تیر ماه و برای اشخاص حقوقی تا ۴ ماه پس از پایان سال مالی، است.با توجه به درخواست های 
صورت گرفته مبنی بر تمدید ارسال  اظهار نامه مالیاتی از سوی مودیان حقوقی و حقیقی امروز 
سید محمد هادی سبحانیان رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور طی بخشنامه ای آخرین مهلت 
تسلیم اظهارنامه عملکرد سال ۱۴۰۲ مالیات اشخاص حقوقی و اماک اجاری اشخاص حقیقی، 
را پایان تیرماه  امسللال اعام کرد.در این بخشللنامه آمده است: فرم تعیین مالیات مقطوع کلیه 
صاحبان مشاغل دارای شرایط مربوطه و اظهارنامه های پیش فرض گروه های دوم و سوم عملکرد 
سللال ۱۴۰۲ از هفته سللوم تیر ماه به تدریج در سامانه خدمات الکترونیک سازمان امور مالیاتی 

کشور بارگذاری خواهد شد.

۵ استان کشور پیشرو در خرید تضمینی گندم هستند
مجری طرح گندم گفت: بنابر آمار اسللتان های خوزسللتان، گلستان، فارس، ایام و خراسان 
رضوی پیشرو در خرید تضمینی گندم هستند.سهراب سهرابی، مجری طرح گندم گفت: بنابر 
آمار از ابتدای فصل برداشللت بیش از ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار تن گندم با ارزش ۹۸ هزار میلیارد 
تومان از کشللاورزان ۲۸ استان کشور خریداری شده است.به گفته او، طبق آمار میزان خرید در 
مدت مشابه سال قبل ۵ میلیون و ۱۵۰ هزار تن بود که بر این اساس تا روز گذشته میزان خرید 
۴۵۰ هزار تن رشد داشته است.سهرابی گفت: خوزستان با یک میلیون و ۶۱۷ هزار تن، گلستان 
یک میلیون و ۲۰ هزار تن، فارس ۶۷۵ هزار تن، ایام ۳۲۰ هزار تن و خراسان رضوی ۲۸۰ هزار 
تن جزء ۵ استان برتر خرید تضمینی گندم هستند.مجری طرح گندم وزارت جهاد با بیان اینکه 
برداشت گندم تا پایان شهریور ادامه دارد، افزود: برآوردها حاکی از آن است که امسال میزان خرید 
تضمینی گندم از ۱۱.۵ میلیون تن فراتر رود که بر این اساس نیازی به واردات در حوزه صنف و 
صنعللت نداریم.او از پرداخت ۴۰ همت مطالبللات گندمکاران خبر داد و گفت: پیگیری ها برای 
پرداخت مطالبات ادامه دارد که امیدواریم هرچه سریع تر پرداختی ها انجام شود.سهرابی گفت: 
برآوردها حاکی اسللت امسال ۱۴.۵ تا ۱۵ ۵.میلیون تن گندم تا پایان شهریور ماه از مزارع آبی و 

دیم برداشت شود.

صنعت،معدن و تجارت

گرچه کشور بهار نسبتاً خوبی را پشت سر گذاشت 
و حتی در برخی ایام سللامانه  های بارشی سبب افت 
دمای هوا شللدند اما با ورود به فصل تابستان، گرما 
قوت و زور بیشللتری گرفت؛ به طوری که در همین 
چند روز گذشللته نزدیک به ۱۰ شللهر کشور دمای 
بالای ۵ درجه را تجربه کردند و عماً امکان فعالیت 
در برخی از مناطق اسللتان های بوشهر، خوزستان و 

فارس وجود نداشت.
با توجه به شرایط موجود، ادامه گرما و حتی فراگیر 
شدن دمای بیشینه در اغلب استان های گرمسیری 
محتمل به نظر می رسللد؛ موضوعی کلله از طرفی 
فعالیت را برای مردم بسللیار سخت خواهد کرد و از 
طرف دیگر به صورت تصاعدی مصرف انرژی و آب را 
افزایش خواهد داد. در چنین شرایطی البته نمی توان 
انتظار داشت مردم این نواحی مصرف خود را کاهش 
دهند چراکه وضعیت بسللیار سللختی را سللپری 
می کنند، اما برای کاهش بار روی شللبکه می توان و 
باید مصرف در بخش هللای دیگر از جمله صنعت و 
دولت را مدیریت کرد؛ البته امید است که جریان های 

جوی به ویژه در استان های غربی و در مناطق مرتفع 
تا حدی بتواند شرایط را تسهیل کند؛ همان گونه که 
در هفته جاری و حتی هفته پیش رو دما به نسللبت 
کاهش خواهد داشت، اما قطعاً با نزدیکی به مردادماه، 

به طور میانگین گرمای هوا افزوده خواهد شد.
در چنین شرایطی که طبق مصوبه، ساعت کاری 
دسللتگاه ها و نهادهای دولتی دو ساعت عقب آمده، 
انتظار می  رود ضمن نظارت بیشتر بر پایبندی آنها به 
مقللررات موجود، این رویه بللرای دیگر بخش های 

صنعتی، تولیدی و خدماتی نیز لحاظ شود.
نکتۀ مهم دیگر این  که در همین مدت باقی مانده، 
افزایش ظرفیللت نیروگاه های کوچللک مقیاس با 
مصارف هدفمند به ویللژه نیروگاه هایی که با انرژی 
پاک کار می کنند، می تواند در افت نسللبی بار روی 

شبکه برق اثرگذار باشد.
بللا این همه، دولت برای سللال آینده باید تدابیر 
جدیدی را اتخاذ کند زیرا آنچه از ظواهر امر پیداست 
از سویی شرایط کشللور در فصل گرمای سال های 
آینده نیز به همین منوال خواهد بود و از سوی دیگر 

با کاهش ساعات اداری و ساعات کار در صنعت و تولید 
نیز نمی توان کشللور را مدیریت کرد زیرا این مسئله 

هم در درآمدهای عمومی و ملی و هم در خدمات دهی 
اختالات جدی وارد می کند.

 بررسی می کند؛

کاهش ساعات اداری به تنهایی مصرف برق را کنترل نمی کند
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پرداخت ۴۰ درصد حقوق به عنوان کمک معیشت ماهیانه به بازنشستگان بانک مسکن
در جلسه هیأت امنای مؤسسلله »مدیریت همیاری آتیه امید« با حضور 
دکتر سید عباس حسینی، مدیرعامل بانک مسکن، پرداخت ۴۰ درصد مبلغ 
حکم بازنشستگی به عنوان مستمری ماهیانه به بازنشستگان از محل صندوق 
تامین آتیه با لحاظ تعدیل بر اساس سابقه خدمت در بانک مسکن به تصویب 

رسید.
باتوجه به تصویب عملکرد و صورت های مالی موسسه »همیاری آتیه امید« 
برای سال مالی منتهی به ۳۰ آذرماه ۱۴۰۲، جلسه ای با حضور مدیرعامل و 

اعضای هیأت مدیره بانک مسکن به عنوان اعضای هیأت امنا و مدیران مؤسسه 
و جمعی از بازنشستگان بانک برگزار شد.

مدیرعامل بانک مسکن در حاشیه این جلسه گفت: در این جلسه مباحثی 
در خصوص صندوق های تامین آتیه و تامین خسللارت تسهیات کارمندی 

مطرح شد و اصاحاتی به تصویب رسید.
وی افزود: پرداخت ۴۰ درصد حقوق بازنشستگی به بازنشستگان به عنوان 
مستمری ماهیانه )کمک معیشت( از محل صندوق تامین آتیه بر مبنای تعدیل 

بر اساس سابقه خدمت در بانک مسکن از ابتدای امسال مهمترین مصوبه این 
جلسلله بود. دکتر حسللینی گفت: اتخللاذ رویه هایی که منجر بلله افزایش 
رضایت مندی همه ذی نفعان اعم از کارکنان شاغل، بازنشسته و وظیفه بگیران 

می شود، مورد تاکید است.
گفتنی است بازنشستگان حاضر در جلسه نیز موضوعات و دغدغه های این 
قشر از همکاران را مطرح کردند و دکتر حسینی مدیرعامل بانک مسکن پس 

از بررسی این چالش ها، راهکارها و دستورات لازم را صادر کرد.

درآمدهای ارزی در 
بهار امسال ۴ میلیارد 
دلار افزایش یافت

بانک مرکزی از افزایش ۴ میلیارد دلاری درآمدهای ارزی کشور در فصل بهار 
سال ۱۴۰۳ نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر داد و اعام کرد: درآمدهای 

ارزی کشور در سه ماهه نخست امسال به ۲۵.۵ میلیارد دلار رسیده است.
بانک مرکزی اعام کرد: تحولات بازرگانی خارجی نشان می دهد در سه ماهه 
نخست امسال صادرات نفتی و غیرنفتی کشور به ۲۵.۵ میلیارد دلار رسید که در 
مقایسه با صادرات ۲۱.۵ میلیارد دلاری مدت مشابه سال گذشته، ۱۸.۶ درصدی 

افزایش یافته است.

تراز تجاری کشور نیز در سه ماهه ابتدایی سال جاری در مقایسه با مدت مشابه 
سللال گذشته با افزایش ۵۱.۳ درصدی از ۷.۴ میلیارد دلار به ۱۱.۲ میلیارد دلار 

رسیده است.
بانللک مرکزی همچنین ۱۷ میلیللارد و ۴۱۷ میلیللون دلار ارز برای واردات 
کالاهای اساسی، دارو، کالاهای تجاری و بازرگانی از ابتدای سال جاری تا ۸ تیرماه 
تامین کرده که ۳ میلیارد و ۹۷۵ میلیون دلار ارز سللهم کالاهای اساسللی و دارو 

بوده است.

پیام رئیس کل بیمه مرکزی به مناسبت آغاز رویداد ایران اینشورتک ۲۰۲۴ 
با رشللد روز افللزون فناوری های نوین، صنعت بیمه نیللز در حال تجربه 
تحولات قابل توجهی است. استفاده از هوش مصنوعی، داده کاوی، باکچین 
و سایر فناوری ها، بهبود عمده ای در فرایندها و خدمات بیمه ای ایجاد کرده 

است.
اما با این تحولات، چالش هایی نیز به وجود آمده اسللت. از جمله افزایش 
رقابت، حفظ حریم خصوصی مشتریان در محیط هایدیجیتال، مدیریت و 
تجزیه و تحلیل داده های حجیم و پیچیدهو نیز تعامل کارآمد بین انسان و 

هوش مصنوعی.
به طور کلی، تحولات نوظهور در صنعت بیمه از یک سو فرصت های فراوانی 
را برای بهبود عملکرد، افزایش کیفیت خدمات و افزایش رقابت پذیری ارائه 
می دهللد، اما از سللوی دیگر نیازمندبهره وری و اسللتفاده هوشللمندانه از 

فناوری های پیشرفته و مدیریتمؤثر چالش های آن است.
تکنولوژی های نوین، تأثیر تغییرات آب و هوایی، مدیریت ریسللک های 
جدید، تغییرات قوانین و مقررات، تأمین مالی برای بیمه ریسک های پیچیده 

و بزرگ ،توسعه بیمه های جدید برای پوشش ریسک های جدید مانند بیمه سامت الکترونیک و بیمه خودروهای 
خودران و تغییرات در الگوهای مصرف و رفتار مشتریان و تأثیر آن بر محصولات بیمه، مهم ترین موضوعات تأثیرگذار 
در صنعت بیمه هستند که بیمه مرکزی هم با نگاه به این موضوعات برنامه های خود را تدوین نموده و در حال اجرای 

این برنامه ها است.
از همین رو بیمه مرکزی جمهوری اسامی ایران با درک اهمیت توجه به کان روندهای نوظهور در دنیا و به ویژه 
ورود فناوری، تاش کرده تا اسللتراتژیها و سیاسللتهای دقیق و قابل دستیابی را در این راستا تنظیم و اجرایی کند تا 

بتواند در نقش هدایت کننده، تسللهیلگر و  ناظر، به روند توسعه فناوری در 
صنعت بیمه کمک کند.

بیمه مرکزی در مسیر تنظیم گری و مقررات گذاری با رویکرد آینده نگری، 
تأمین حقوق مشللتریان، تشویق به نوآوری، مدیریت و کنترل ریسک های 
جدیدی که با پیشرفت تکنولوژی و تغییرات اجتماعی و زیست محیطی به 
وجود آمده اند و تأمین پایداری مالی شللرکت های بیمه و توسعه بیمه های 

جدید را در الویت رویکردهای خود قرار داده است.
همچنین در مواجهه با تغییرات فناوری ، حمایت، تسهیلگری و تنظیم 
گری در راستای توسعه فناوریهای نوین بیمه ای، ایجاد زیرساختهای قانونی 
همچللون تدوین آیین نامه هللا )اولین گام تدوین ایین ناملله ۱۰۵(، ایجاد 
زیرساختهای توسعه فناوری بیمه همچون مرکز نوآوری، محیط آزمون نوآور 
تنظیم گری، رویدادهای فناوری بیمه و ...،  تدوین نقشه راه توسعه فناوری 
بیمه، مشارکت با دستگاهها و نهادهای متولی فناوری در کشور در راستای 
تسهیل گری توسعه فناوری بیمه و اجرای پویشهای فناورانه به منظور توسعه 

کسب و کارهای حوزه فناوری بیمه از مهم ترین رویکردهای بیمه مرکزی جمهوری اسامی ایران است.
اکنون بیمه مرکزی جمهوری اسامی ایران در استای برنامه های توسعه نوآوری و فناوری صنعت بیمه، با برگزاری 
رویداد ایران اینشورتک۲۰۲۴ در قالب بیست و هفتمین نمایشگاه بین المللی الکامپ، پیام متفاوتی را به جامعه منتقل 
کرد که صنعت بیمه با صدایی رسا و گویا از نوآوران، فناوران، استارت آپ ها و شرکتهای فناور برای مشارکت در توسعه 

فناوری در این صنعت دعوت می کند.
علی استادهاشمی، رئیس کل بیمه مرکزی جمهوری اسامی ایران

معاون سازمان پدافند غیرعامل کشور: 

بانک توسعه صادرات در حوزه پدافند غیرعامل پیشرو 
است

اقدامللات و عملکرد پدافند غیرعامل بانک توسللعه 
صادرات ایران در جلسه ای با حضور معاون سازمان پدافند 
غیرعامللل، عضو هیأت مدیره این بانللک و معاون مرکز 
حراسللت وزارت امور اقتصادی و دارایی مورد بررسللی و 

ارزیابی قرار گرفت.
عبللاس هنرمند عضو هیأت مدیللره و رئیس کمیته 
پدافند غیرعامل این بانک در این جلسه گفت: بانک توسعه 
صادرات ایران به عنوان متولی حامی مالی صادرات غیر 
نفتی کشللور در اجرای قانون و مصون سللازی کالبدی، 
سایبری، اقتصادی و الکترونیکی اقدام به تشکیل کمیته 

پدافند غیرعامل و مدیریت بحران کرده است.
وی اداملله داد: این کمیته از فعال ترین و منظم ترین 
کمیته های بانک به شمار می رود که جلسات آن به طور 
منظم، مسللتمر و با دسللتور جلسه مشللخص برگزار و 

مصوبات آن نیز با جدیت پیگیری و اجرا می شود.
رئیس کمیته پدافند غیر عامل و مدیریت بحران بانک 
توسعه صادرات ایران با اشاره به افزایش تهدیدات سایبری 
علیه کشور و سازمان ها بیان داشت: این بانک با توجه به 
امکانات موجود، وظایف خود را در حوزه پدافند غیرعامل 
خصوصاً مصون سازی سایبری با جدیت و تاش مضاعف 

پیگیری و به سرانجام می رساند.
همچنین در این جلسه، رحیمی معاون سازمان پدافند 

غیرعامل کشور اظهار داشت: بانک توسعه صادرات ایران 
جزء بانک های پیشرو در اجرای برنامه های حوزه پدافند 

غیرعامل است.
وی ضمن قدردانی از تاش ها و اقدامات صورت گرفته 
بانک توسعه صادرات افزود: اقدامات مطلوب و خوبی در 

حللوزه پدافند غیرعامل در این بانک صورت گرفته که از 
جمله آن می توان به برگزاری رزمایش اشللاره کرد که با 
توجه به اینکه بانک توسللعه صادرات رزمایش ترکیبی 
انجام شللده را به عنوان اولین بانک انجام داده است می 
توانللد الگویی برای ترغیب سللایر بانک هللا در برگزاری 

همایش های مشابه باشد.
وی با اشاره به حوزه های مرتبط با فعالیت های پدافند 
غیرعامل گفت: انتظار می رود بانک به فعالیت ها خود در 
حوزه های کالبدی و ضد تروریستی، الکترونیک و سایبری 

توجه ویژه ای داشته باشد.
معللاون سللازمان پدافند غیرعامل کشللور به اجرای 
برنامه های پدافند غیرعامل در حوزه های سند حفاظت 
از زیرسللاخت، ایجاد مرکللز داده امللن و رزمایش های 

تروریستی تأکید کرد.
در ادامه این جلسه، ابراهیم نژاد معاون مرکز حراست 
وزارت امور اقتصادی و دارایی ضمن قدردانی از اقدامات 
بانک توسللعه صادرات گفللت: عملکرد حللوزه پدافند 
غیرعامل بانک توسعه صادرات مورد تأیید بوده و کار هایی 
انجام شده نشللان از اهتمام ویژه مدیریت عالی بانک به 

حوزه پدافند عالی پدافند غیرعامل دارد.
همچنین در این جلسه عملکرد بانک توسعه صادرات 
ایللران در حللوزه پدافنللد غیرعامل در ۶ بخش شللامل 
مصون سللازی پدافند کالبدی و ضد تروریسللتی، طرح 
مصون سللازی سللایبری و فناوری، طرح مصون سازی 
پدافند هللای اقتصللادی، طللرح مصون سللازی پدافند 
الکترونیک، برگزاری رزمایللش پدافندی و طرح ارتقاء، 

دانش پدافندی بانک تشریح شد.

بانک نیوز

در زمان بیرون ماندن از گود اما این دسته از مسئولین یک کار جدی دارند؛ اول جمع آوری اطاعات کافی و 
غلو شده از رقبای مسئول و دوم ایجاد اختال در روند کاری آنان تا از رسیدن به مطلوب بازبمانند. ترجمه این 
چند سطر یعنی پیروزی حزبی و سیاسی برای اغلب مسئولان مهمتر از پیشرفت و توسعه پایدار کشور است و 

یا به تعبیری، پیشرفت و توسعه پایدار زمانی مطلوب است که به نام آنان زده شود.
در همین مناظره ها دیده شد که اغلب نامزدها جز تخریب طرف مقابل هیچ برنامه ای نداشتند و به خوبی 
عیان شد سیاست زدگی در بالاترین سطح تا چه میزان است که هر موضوعی و هر بحثی، نهایتاً به سهم خواهی 

حزبی و تقبیح جریان مخالف ختم می شد.
جالب اسللت که در چنین شرایطی که کشور در چند دهه اخیر اسیر سیاست بازی مسئولان رده بالاست، 
طبق آمار اتاق بازرگانی تهران، ایران با همه ظرفیت های بالقوه ای که آقایان مسئول همواره بر آن تأکید دارند، 
در ۵۰ سال گذشته تنها توانسته ۱۴ برابر رشد اقتصادی داشته باشد. برای درک بهتر این عدد کافیست نگاهی 

به آمار بی اندازیم: 
در ۵ دهه گذشته، بالاترین میزان رشد اقتصادی مربوط به کشور قطر است. این کشور کوچک حاشیه خلیج 
فارس در این مدت رشدی ۲۹۸ برابری را تجربه کرده است. عمان با رشد ۲۳۷ برابر عربستان با ۷۴ برابر رشد 
اقتصادی در رده های بعدی قرار دارند. جالب تر اینکه عراق که در این مدت یا درگیر جنگ با ایران بوده و یا درگیر 

نزاع های داخلی و تغییر رژیم سیاسی نیز رشدی ۵۱ برابری را تجربه کرده است.
البته مسئولان به خوبی می توانند با عدد و رقم، اهمال خود در بخش اقتصادی را توجیه کنند و علل و عوامل 
بیرونی و داخلی متعددی را در کنار هم ردیف کرده و در نهایت خود را نه تنها مبرا کنند؛ بلکه اثبات کنند که 
همین عدد ۱۴ برابری نیز یک دستاورد بسیار بزرگتر از رشد تقریباً ۳۰۰ براری قطری هاست اما واقعیت اینست 
مادامی که توسللعه و پیشرفت یک کشور، قربانی سیاست زدگی حزبی و جناحی باشد و مسئولان ارشد نظام 
سهم خواه سیاسی باشند، اقتصاد ایران به نقطه پایدار نخواهد رسید و حتی در شرایط غیرتحریمی نیز نمی تواند 
هم پای همین کشللورهای منطقه حرکت کند و به زودی فاصله با این کشللورها به حدی زیاد خواهد شللد که 
مهاجرت به کشللورهای منطقه، به هدف اول نیروی انسانی تبدیل شود. موضوعی که لااقل در نیروی انسانی 

حوزه بهداشت و درمان اعم از پزشکی و پیراپزشکی و پرستاری به خوبی قابل لمس است.

ادامه یادداشت روز

بانک سپه براساس گزارش ماهانه اقتصادی شبکه شاپرک، موفق 
به کسب جایگاه نخست شبکه بانکی در تعداد تراکنش های شبکه 
پرداخت، کارتخوان فروشگاهی و نیز رتبه دوم در بیشترین سهم از 
تعداد کارت های بانکی تراکنش دار شبکه شاپرک در اردیبهشت ماه 

سال جاری شد.
این بانک با کسب سهم ۱۸.۲۵ درصدی رتبه نخست شبکه بانکی 
با بیشللترین سهم بازار از کل تعداد تراکنش های شبکه پرداخت را 

در اردیبهشت ماه سال جاری به خود اختصاص داد.
بانک سپه با کسب سللهم ۱۹.۶۱ درصدی رتبه نخست شبکه 
بانکی با بیشللترین سللهم از تعداد تراکنش های ابللزار کارتخوان 

فروشگاهی در اختیار دارد، همچنین در زمره بانک های برتر در حوزه مبلغ تراکنش های ابزار کارتخوان فروشگاهی 
در شبکه پرداخت قرار گرفت.

براساس این گزارش، این بانک با سهم ۱۱.۱۴ درصدی جایگاه دوم شبکه بانکی در بیشترین سهم از تعداد 
کارت های بانکی تراکنش دار در شللبکه پرداخت را به خود اختصاص داده و رتبه دوم بیشترین کارت برداشت 
تراکنللش دار در شللبکه پرداخت در مدت مذکور را کسللب کرده، همچنین در بخللش کارت هدیه و بن کارت 

تراکنش دار در مدت مورد اشاره جزء بانک های برتر در شبکه پرداخت قرار گرفت.
بانک سپه با سهم ۱۸.۲۵ درصد برترین بانک به لحاظ تعداد تراکنش های پذیرش شده است، و با سهم ۱۱.۴۰ 

درصد در بین بانک های برتر از بیشترین سهم از تعداد تراکنش های صادرشده در شبکه شاپرک قرار دارد. 
شاپرک در جدیدترین گزارش خود بانک سپه را با سهم ۳۳۸.۶۴۶ هزار تراکنش در جایگاه نخست بیشترین 
اختاف مثبت در تعداد تراکنش های پذیرش شللده و با کسب سهم ۱.۲۳۲.۰۸۱ هزار تراکنشی نیز در جایگاه 

دوم بیشترین سهم از کل تراکنش های صنعت پرداخت کارتی در شبکه بانکی قرار داده است.

دکتر بهمن اسکندری مدیر عامل 
بانللک آینده؛ طی احکامللی جداگانه 
محمللود احمدی کلله پیللش از این 
مسئولیت معاونت اعتباری بانک را بر 
عهده داشللتند، به عنوان معاون مدیر 
عامل در امور شللعب و سینا رزاقی که 
سللابقه فعالیت در سللطوح مختلف 
مدیریتی در بانک صادرات نظیر: معاون 
اجرایی منطقه شللمال تهران، رئیس 
اداره کل اعتبارات، رئیس اداره کل نظارت بر طرح ها، رئیس اداره کل سیاست گذاری اعتباری و مدیر امور اعتبارات 
بانک صادرات را در کارنامه حرفه ای خود دارند، به عنوان معاون مدیر عامل در امور اعتباری بانک آینده منصوب 

کردند.
در این آیین که با حضور محسن خوارزمی، عضو هیأت مدیره؛ اعضای هیأت عامل و تنی چند از مدیران امور 
و رؤسای ادارات در برج آینده برگزار شد، عضو هیأت مدیره بانک از عملکرد درخشان، تجربه ارزشمند و تاش های 

نادر خواجه حق وردی در دوران تصدی معاونت امور شعب بانک آینده، قدردانی کردند.
عضو هیأت مدیره ضمن تأکید بر لزوم تغییر و تحول در ساختارها و سازمان ها، موفقیت های یک سازمان را 
حاصل بهره مندی از دانش، تخصص، تفکر و تاش نیروی انسللانی و راهبری دانسللتند و فعالیت و برنامه ریزی 
مدیریتی را از مهم ترین اصول مهم برای سازمان های پیشرو و پویا ذکر و اظهار داشتند در دنیای پررقابت کنونی 

هر مجموعه ای برای رشد و بالندگی عاوه بر مدیریت، نیاز به یک رهبر و مربی دارد. 
عضو هیأت مدیره مواردی نظیر: اعتباربخشللی به کارکنان، ارتقای مداوم مهارت های زیرمجموعه، نظم و 

انضباط، خودباوری، ایجاد هم دلی و نظرخواهی را از نکات حائز اهمیت در مسیر مدیریت و رهبری دانستند.

کسب رتبه نخست بانک سپه در تعداد 
تراکنش های شبکه پرداخت

برگزاری آیین معارفه معاون اعتباری و تودیع 
و معارفه معاون شعب بانک آینده

پرداخت 3۷1هزار فقره وام  قرض الحسنه توسط بانک مهرایران
مجموع تسهیات پرداختی بانک قرض الحسنه مهر ایران در خرداد ماه از ۳۷۰هزار فقره فراتر رفت.بانک 
قرض الحسنه مهر ایران با اعطای تسهیات با کارمزد صفر تا ۴ درصد، نقش مؤثری در پرداخت تسهیات 
ارزان قیمت داشللته است. تسهیاتی که در صورت وجود نداشتن نقص پرونده متقاضیان، در کوتاه ترین 
زمان ممکن و با آسان ترین روش به حساب افراد واریز می شود.تعداد وام های پرداختی این بانک در سال 
گذشته ۳ میلیون و ۸۶۰ فقره بود که موجب شد بانک برای دومین سال متوالی در صدر جدول شبکه بانکی 
کشللور از منظر تعداد وام پرداختی قرار گیرد. در خرداد ماه سال جاری بانک مهربانی ها ۳۷۱ هزار و ۲۸۳ 
فقره وام قرض الحسللنه به متقاضیان سراسر کشور پرداخت کرده است. ارزش این تسهیات پرداختی به 

۲۵۱ هزار و ۴۹۸ میلیارد ریال می رسد.

قرعه کشی 10 دستگاه موتورسیکلت به دارندگان حساب
 در متابانک

تا زمان برگزاری قرعه کشی ۱۰ دستگاه موتورسیکلت در سامانه متابانک موسسه اعتباری ملل، چهار 
روز فرصت باقی است.این موسسه در نظر دارد تعداد ۱۰ دستگاه موتورسیکلت طرح کلیک را به قید قرعه، 
در تاریخ ۱۴۰۳/۰۴/۱۴ به افتتاح کنندگان حساب متابانک اهدا نماید.این  گزارش می افزاید: افرادی که 
 درنظر دارند در قرعه کشللی ۱۰ دسللتگاه موتورسیکلت شللرکت نمایند، باید از طریق متابانک به آدرس

 http://melalbank.ir/metaBankLanding نسبت به افتتاح حساب غیرحضوری اقدام و پس از 
نصب متابانک و افتتاح حساب قرض الحسنه نیکان نوین، کارت بانکی خود را که در ۷ روز کاری به آدرس 
اعام شده ارسال می شود،  فعال نمایند.گفتنی است، به افتتاح کنندگان حساب قرض الحسنه نیکان نوین، 
وام قرض الحسنه تا حداکثر به مبلغ ۵۰۰ میلیون ریال و بر اساس میانگین موجودی و بدون ضامن پرداخت 

می گردد.

پرداخت سود سهام سال 1402 بانک کارآفرین
بانک کارآفرین سللود سهام سهامداران حقیقی و حقوقی خود را پرداخت می کند.بانک کارآفرین طی 
اطاعیه ای اعام کرد: به منظور رعایت مفاد ماده ۱۲ دسللتورالعمل اجرایی افشای اطاعات شرکت های 
ثبت شده نزد سازمان بورس و اوراق بهادار و عطف به اباغیه شماره ۱۲۲/۱۰۱۵۷۳ به تاریخ ۱۴۰۱/۰۱/۱۵ 
مبنی بر واریز سود تقسیمی از طریق سامانه جامع اطاعات مشتریان)سجام(، سود کلیه سهامداران)حقیقی 
و حقوقی( که در سللامانه سللجام ثبت نام کرده اند از روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۵/۰۳ از طریق شرکت 
سپرده گذاری مرکزی اوراق بهاردار و تسویه وجوه، به حسابهای معرفی شده در سامانه سجام واریز می شود.

از سهامداران محترمی که تا کنون در سامانه سجام ثبت نام نکرده اند درخواست می شود در اسرع وقت و 
قبل از تاریخ واریز سود سهام نسبت به ثبت نام و یا تکمیل مشخصات خود و احراز هویت در سامانه سجام 
به آدرس الکترونیکی  https://sejam.ir اقدام کنند.پرداخت سود سهامدارا غیر سجامی با توجه به مدت 
زمان لازم برای طی فرایند پرداخت سود توسط شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه 
و اعام لیسللت سهامداران غیر سجامی، از تاریخ ۱۴۰۳/۰۷/۰۷ به حساب های معرفی شده واریز خواهد 

شد.

صدور کارت بانکی برای اشخاص حقوقی با شرایط ویژه
 از سوی بانک رفاه کارگران

با هدف ارائه خدمات مطلوب و متمایز به مشتریان حقوقی بانک رفاه کارگران، “صدور کارت برداشت 
ریالی اشخاص حقوقی” در این بانک آغاز شد.صدور این کارت ها با توجه به نیاز برخی مشتریان حقوقی این 
بانک برای اتصال کارت بانکی به حساب های خود و انجام تراکنش و پرداخت قبوض به ویژه قبوض حق بیمه 
کارفرمایان سللازمان تامین اجتماعی با مبالغ بالا انجام می پذیرد. بر اسللاس این گزارش، همچنین سقف 
تراکنش کارت های برداشت مشتریان حقوقی معادل سه برابر سقف های متناظر در کارت های مشتریان 
حقیقی است.مشتریان حقوقی بانک رفاه کارگران می توانند برای کسب اطاعات بیشتر در خصوص نحوه 
صدور این کارت و بهره مندی از مزایای آن، به شعب این بانک در سراسر کشور مراجعه و یا با مرکز ارتباط 

با مشتریان بانک )فراد( با شماره ۸۵۲۵ – ۰۲۱ تماس حاصل کنند.

بانک ملت پیشرو در فرهنگ سازی و ترویج استفاده
 از ریال دیجیتال

فرشید فرخ نژاد، مدیرعامل بانک ملت در مراسم رونمایی از طرح ریال دیجیتال اعام کرد که این بانک 
اقدامات موثری را در جزیره کیش در راستای توسعه این محصول جدید در دستور کار قرار داده است. فرخ 
نژاد در این مراسم که با حضور رییس کل بانک مرکزی و مدیران عامل بانک های کشور برگزار شد تاکید 
کرد:  بانک ملت همسو با سیاست های بانک مرکزی، درپی فرهنگ سازی و ترویج فرهنگ استفاده از ریال 
دیجیتال و توسعه ابزارهای نوین پرداخت است. وی با ابراز خرسندی از انتخاب بانک ملت به عنوان یکی از 
بانک های عامل اجرای طرح ریال دیجیتال گفت: بانک ملت در اسفند ماه سال گذشته طرح کسب و کار 
خود را برای پیاده سازی ریال دیجیتال در جزیره کیش به بانک مرکزی ارائه کرد و این طرح پس از تایید، 
از ابتدای خرداد وارد فاز عملیاتی شد. مدیرعامل بانک ملت با بیان این نکته که تا روز سوم خردادماه ۸۱۵ 
پایانه فروش قدیمی نوسللازی و نرم افزار ۱۴۸۲ پایانه فروش در جزیره کیش به روزرسللانی شده است، از 
افزایش این آمار در روزهای پیش رو خبر داد و گفت: در بخش فنی، نرم افزار سللکه به عنوان سللکوی ارائه 
خدمت کیف پول ریال دیجیتال به روز رسللانی و در دو نسللخه اندروید و IOS در بازارچه های نرم افزاری 
منتشر شد ضمن این که سامانه”به پرداخت من” نیز به عنوان سکوی ارائه خدمات کیف پول ریال دیجیتال 
تجاری به پذیرندگان به روز رسانی شد. وی اظهار داشت: صفحات ویژه طرح ریال دیجیتال برای معرفی 
طرح در سایت بانک ملت طراحی و در دسترس مشتریان قرار گرفته است ضمن این که ۳۰ پشتیبان آموزش 
دیده نیز برای ایجاد کیف پول تجاری برای پذیرندگان  به جزیره کیش اعزام شده اند. مدیرعامل بانک ملت 
در زمینه تبلیغات انجام شللده نیز اظهار داشللت: در بخش تبلیغات نیز اقدامات گسترده ای برای فرهنگ 
سللازی اسللتفاده از این خدمت جدید انجام شده که از جمله آنها استقرار پروموترها در محل فرودگاه بین 
المللی کیش و مراکز تجاری این جزیره و ارسال پیامک به گردشگران و معرفی طرح به محض ورود به این 
جزیره است. بر اساس این گزارش، در چند روز گذشته، ۱۱۸۵ کیف پول جدید و ۱۴۲۰ کیف پول تجاری 
پذیرندگان بانک ملت در جزیره کیش فعال شده و ۱۱۰۳ تراکنش خرید هم با استفاده از ریال دیجیتال 

انجام شده است.
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پشتیبانی از چند بازی بزرگ به تراشه اسنپدراگون 
ایکس الیت می آید

درایور جدید کوالکام، پشتیبانی از چند بازی محبوب را به تراشه های سری اسنپدراگون ایکس 
می آورد.کوالکام نسخه ی بتای درایور جدیدی را برای تراشه های سری اسنپدراگون ایکس منتشر 
کرده است. این درایور جدید ضمن بهبود کیفیت اجرای بازی های کنونی به این تراشه ها اجازه 
می دهد تا از بازی های بیشتری پشتیبانی کنند.خبرنگار ورج، لیست بازی های جدیدی که توسط 
سری اسنپدراگون ایکس پشتیبانی می شوند به شرح زیر است:درایور جدید سری اسنپدراگون 
ایکس افزون بر پشتیبانی از بازی های یادشده، باعث می شود تعدادی از بازی  ها روان تر اجرا شوند. 
نام این بازی  ها در لیسللت زیر ارائه شللده اسللت.درایور جدید کوالکام، عملکرد و پایداری اجرای 
 Adobe و DaVinci Resolve و Fidelity Active Trader Pro اپلیکیشللن های
Lightroom را بهبود می دهد.انتظار می رود در آینده، کوالکام پشللتیبانی از درایور و نرم افزار 

برای پردازنده های سری اسنپدراگون ایکس خود را بهبود ببخشد.

سرمایه گذاری ۷۵ میلیارد دلاری دومین تراشه ساز بزرگ 
کره  جنوبی

اس کی هاینیکس که بازوی نیمه رسانای گروه اس کی است، قصد دارد ۱۰۳ تریلیون وون )۷۴.۸ 
میلیارد دلار( تا سال ۲۰۲۸، سرمایه گذاری کند که منعکس کننده تاش این شرکت برای تحکیم 
آینده کسللب و کار خود اسللت.گروه اس کی در بیانیه ای اعام کرد حدود ۸۰ درصد معادل ۸۲ 
میلیارد وون به سللرمایه گذاری در تراشلله های حافظه پهنای باند بللالا اختصاص خواهد یافت.

تراشه های اچ بی ام اس کی هاینیکس، برای استفاده با شتاب دهنده های هوش مصنوعی انویدیا، 
بهینه سازی شده اند. در راستای سرمایه گذاری در هوش مصنوعی، اس کی تلکام و اس کی برادباند، 
۳.۴ تریلیون وون در کسب و کار دیتاسنتر خود سرمایه گذاری خواهند کرد.این برنامه پس از آن 
اعام شللد که چی تائه وون، رئیس گروه اس کی و حدود ۲۰ مدیر ارشللد، دیدارهای اسللتراتژی 
سالانه ای برای بحث درباره مسیر فعالیت دومین گروه تجاری بزرگ کره جنوبی پس از سامسونگ 
برگزار کردند. این مدیران مذاکرات فشرده ای به مدت ۲۰ ساعت درباره راه های به سازی این گروه 
برگزار کردند که کسب و کارهای دیگری شامل انرژی، مواد شیمیایی و باتری دارد.مدیران تصمیم 
گرفتند که گروه اس کی قصد دارد تا سال ۲۰۲۶، حدود ۸۰ تریلیون وون از عملیات و تعمیرات 
اساسی کسب و کار تولید کند. این اهداف همچنین شامل تضمین ۳۰ تریلیون وون جریان نقدی 
آزاد در سه سال است تا نسبت بدهی به سهام خود را زیر ۱۰۰ درصد نگه دارد. بر اساس این بیانیه، 
این گروه که سال گذشته ۱۰ تریلیون وون از دست داد، انتظار دارد در سال میادی جاری، ۲۲ 
تریلیون وون سللود پیش از مالیات ثبت کند و افزایش آن به ۴۰ تریلیون وون در سللال ۲۰۲۶ را 
هدف گذاری کرده است.بر اساس گزارش بلومبرگ، در حالی که برای اولین بار است که اس کی، 
برنامه های سللرمایه گذاری خود را تا سللال ۲۰۲۸ فاش می کند، اس کی هاینیکس، برنامه های 
سرمایه گذاری زیادی را در سال جاری اعام کرده است که شامل ۳.۸۷ میلیارد دلار برای ساخت 
کارخانه بسللته بندی پیشللرفته و مرکز تحقیقاتی برای محصولات هوش مصنوعی در ایندیانا 
می شود. این شرکت در داخل کشور، ۱۴.۶ میلیارد دلار برای ساخت مجتمع تراشه های حافظه 
جدید و ادامه سرمایه گذاری های داخلی دیگر از جمله در »خوشه نیمه رسانای یونگین« هزینه 

می کند.

هوش مصنوعی موبایل دیپ فیک را ردیابی می کند
شللرکت آنر در رویداد MWC Shanghai ۲۰۲۴ از دسللتاوردهای خود در زمینه هوش 
مصنوعی با تمرکز روی قدرتمندسازی و ایمنی کاربر رونمایی کرد. این شرکت ۲ ویژگی هوش 
مصنوعی را معرفی کرد.این فناوری ها عبارتند از هوش مصنوعی ضد فوکوس محافظت از چشم 
 AI Deepfake و AI Defocus Eye Protection (و هللوش مصنوعی ردیابی دیپ فیک
Detection(.با توجه به فراگیر شدن نزدیک بینی در افراد به دلیل مدت زمان تماشای نمایشگر، 
قابلیت هوش مصنوعی ضد فوکوس محافظت از چشللم یللک راه حل ایده آل ارائه می کند. این 
فناوری با شبیه ساز عینک های ضد فوکوس روی نمایشگر دستگاه ها، تمرکز کنترل شده در دید 
محیطی را به وجود می آورد و از سللوی دیگر روند افزایش طول چشللم مرتبط با نزدیک بینی را 
کاهش می دهد. آزمایش های اولیه نشللان دهنده کاهش متوسط ۱۳ درجه ای در نزدیک بینی 
گذرا پس از ۲۵ دقیقه مطالعه اسللت و برخی از کاربران تا ۷۵ درجه کاهش را تجربه می کنند.

همچنیللن قابلیللت ردیابی هوش مصنوعی آنر با تهدید روزافزون محتوای دسللتکاری شللده و 
کاهبرداری های آناین مقابله می کند. این ویژگی که در دستگاه قرار می گیرد عواملی مانند 
ارتباط چشمی، شفافیت عکس و پخش ویدئو برای رصد وجود ناهماهنگی های غیر قابل ردیابی 
با چشم انسللان را بررسی می کند.سیستم هوش مصنوعی مذکور براساس مجموعه وسیعی از 
ویدئوها و تصاویر مرتبط با کاهبرداری های آناین آموزش دیده و به همین دلیل می تواند فقط 
در ۳ ثانیه محتوا را شناسایی، بررسی و مقایسه کند. اگر محتوای مذکور ساختگی یا تغییر یافته 
باشللد، کاربر یک هشللدار ریسللک دریافت می کند تا از او در مقابل کاهبرداری های احتمالی 
محافظت شود.آنر به تعهد خود برای ایجاد هوش مصنوعی روی دستگاه هایش متعهد و معتقد 
است این امر کلیدی برای ارائه سرویس های شخصی سازی شده و حفظ حریم خصوصی کاربر 
است. هوش مصنوعی روی دستگاه برخاف نوعی از این فناوری که روی ابر متمرکز است، داده 
ها را به طور مستقیم روی موبایل پردازش می کند و کنترل و امنیت بیشتری برای کاربران فراهم 

می کند.

گوگل مدل های هوش مصنوعی جمینای 1.۵ پرو و جما 2 
را منتشر کرد

مدل هللای هللوش مصنوعی گوگل جمینای ۱.۵ پرو و فلش و جما ۲ که چندی پیش معرفی 
شده بودند، حالا در دسترس قرار گرفتند.گوگل کلود دو مدل هوش مصنوعی قدرتمند جمینای 
۱.۵ پرو و فلش را به صورت عمومی در دسترس قرار داد. این مدل ها در کنفرانس توسعه دهندگان 
این شللرکت معرفی شده بودند اما حالا در دسللترس تمام توسعه دهندگان قرار گرفته اند. مدل 
جمینای ۱.۵ با ۲ میلیون توکن قوی تر از Turbo ۴-GPT و Claude ۳ عمل می کند.مدل 
جمینللای ۱.۵ پرو بهتر از مدل های قبلی گوگل می تواند وظایف پیچیده، مانند تجزیه وتحلیل 
متون، فیلم های سینمایی و فایل های صوتی طولانی را اجرا کند. هدف گوگل از عرضه این مدل 
ارائه ابزارهای کم هزینه تر به توسعه دهندگان است تا بتوانند کاربردهای خاقانه و جدیدی را در 
اختیار مصرف کنندگان قرار دهند.جمینای ۱.۵ پرو با پشتیبانی از ۲ میلیون توکن نسبت به رقبا 
عملکرد بسللیار بهتری دارد؛ یعنی این مدل می تواند محتواهای بیشتری را پیش از تولید پاسخ 
پردازش کند و در نظر بگیرد؛ برای مثال، می توانید ویدیوی دوسللاعته باکیفیتی را به این مدل 
بدهید و بخواهید آن را به صورت فایلی یک تکه درک کند؛ بنابراین دیگر نیازی به تقسیم فایل های 
بزرگ به تکه های کوچک ندارید.جمینای ۱.۵ فلش تأخیر پایین تر، قیمت کمتر و پنجره محتوایی 
دارد که برای استفاده در چت بات های خرده فروشی ها و پردازش مفید است. گوگل ادعا می کند 
-GPT این مدل اگر ۱۰ هزار کاراکتر ورودی دریافت کند، به طور میانگین ۴۰ درصد سریع تر از

Turbo ۳.۵ اسللت.عاوه براین، گوگل امروز مدل هوش مصنوعی Gemma ۲ با ۲۷ میلیارد 
پارامتر را منتشر کرده است. این شرکت مدعی است این مدل متن باز در زمینه خودش بهترین 
عملکرد را دارد، روی سخت افزارهای گوناگون با سرعتی شگفت آور اجرا و به راحتی با دیگر ابزارهای 
هوش مصنوعی تلفیق می شود. گوگل می گوید این مدل طراحی شده است تا با مدل های ۲ برابر 
 Google AI Studio بزرگ تر از خودش رقابت کند.مدل هوش مصنوعی جما ۲ اکنون از طریق

در دسترس قرار گرفته است.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات:فناورانه

۲۰۰ کسب و کار دیجیتال تسهیلات دریافت کردند
رئیس سازمان فناوری اطاعات گفت: تسهیاتی 
که به کسب وکارهای آسیب دیده وعده داده شده بود، 
دیر تأمین شد و در نهایت ۲۰۰ کسب وکار از ۱۰۰ تا 

۵۰۰ میلیون تومان تسهیات دریافت کردند.
محمد خوانساری در نمایشگاه الکامپ با بیان اینکه 
از ابتدای دولت دولت راه اندازی پنجره ملی خدمات 
دولت هوشمند را پیگیری کردیم، گفت: همچنین با 
توجه به تصویب سللند تبیین الزامات شللبکه ملی 
اطاعات، ارتقای زیرسللاخت های مللورد نیاز برای 
خدمات دولت هوشمند از مهمترین اقداماتی بود که 

بر آن تمرکز کردیم
وی با اشللاره به تقویت نظللام تنظیم گری گفت: 
توانمندسللازی کسللب وکارهای دیجیتال و توسعه 
سکوهای بومی، ارتقای سطح امنیت فضای مجازی 
و اندازه گیری میزان ارتقای دولت هوشمند و سنجش 
مسللتمر آن از تکالیفی بود که در اساسنامه سازمان 
به صورت شفاف آمده است و ما برای آن تاش کردیم.

رئیللس سللازمان فنللاوری اطاعات بلله میزان 

تسهیات اعطایی به کسب و کارها در قالب آئین نامه 
حمایت از کسب و کارهای دیجیتال گفت: تسهیاتی 
که به کسب وکارهای آسیب دیده وعده داده شده بود، 
دیر تأمین شد و در نهایت ۲۰۰ کسب وکار از ۱۰۰ تا 

۵۰۰ میلیون تومان تسهیات دریافت کردند.
وی گفت: در گذشته در حوزه دولت الکترونیک، 
پنجره های هوشللمند جزیللره ای به صورت ناقص و 
ارزیابی نشده در دستگاه های مختلف شکل گرفته بود 
از این رو ما تاش کردیم در پنجره ملی آن را یکپارچه 

کنیم.
خوانسللاری افللزود: در مللرداد ۱۴۰۰ مجمللوع 
تراکنش های مرکز ملی تبادل اطاعات حدود ۲۸۶ 
میلیون تراکنش بود و امروز پس از هزار روز خدمت، 
این رقم به بیش از ۹ میلیارد و ۲۰۰ میلیون رسیده 
است. این میزان رشد یعنی بخش خصوصی توانسته 
از امکانات و داده های دولت با رعایت حریم خصوصی 
و امنیت، دسترسی داشته باشد و برای ارائه سرویس 

استفاده کند.

مناقصه عمومی دو مرحله ای

روابط عمومی سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم

فراخوان راهبری فرآوری و تولید کود کمپوست در سایت دفع پسماند شهري البرز
سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم در نظر دارد فراخوان به شماره   ۲۰۰۳۱۰۱۵۷۷۰۰۰۰۰۱را 

از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت¬ها از طریق 
درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی 
امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را 

به عمل آورند.
مواعد زمانی:

- تاریخ انتشار فراخوان:۱۴۰۳/۰۴/۱۱
- مهلت دریافت اسناد فراخوان:۱۴۰۳/۰۴/۱۸

- مهلت ارسال پیشنهادات:۱۴۰۳/۰۵/۰۲
- زمان بازگشایی پاکت ها: ۱۴۰۳/۰۵/۰۳

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: مبلغ ۹.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال
۱- ضمانت نامه بانکی در وجه کارفرما با حداقل اعتبار ۳ ماهه.

۲-خالص مطالبات نقدی بلوکه شده تایید شده 
۳-واریز وجه نقد شللماره حساب سپرده اشخاص سازمان به شماره ۵۲۰۳۱۱۱۵۲۰۱۷۷۱  نزد 

بانک قرض الحسنه مهر ایران
اطاعات تماس و آدرس دستگاه : قم ، خیابان شهید بهشتی ، روبروی بیمارستان بهشتی، سازمان 

مدیریت پسماند شهرداری قم
تلفن تماس:۳۶۶۰۳۴۹۰-۹۲

یوتیوب تغییر تصویر کاور پلی لیست ها را ممکن می کند
به  نظر می رسد یوتیوب روی اضافه کردن یک ویژگی سفارشی سازی 
جدید برای پلی لیست ها یا همان فهرست های پخش کار می کند که 
تجربه اسللتفاده از این پلتفرم را برای تولیدکنندگان محتوا و کاربران 

بهبود می بخشد.
رسللانه »اندروید آتوریتی« کدهای جدیدی را در برنامه اندرویدی 

YouTube نسخه ۱۹.۲۶.۳۳ بتا مشاهده کرده است.
طبق ایللن کدها، یوتوب به کاربران این امللکان را می دهد تا برای 
لیست های پخشی که در حسابشللان ایجاد می کنند، کاور سفارشی 
آپلللود کنند. چندین پیام خطا، مانند »دوباره امتحان کنید«، »آپلود 
انجام نشد« و »تصویر شما کوچک تر از حداقل میزان پشتیبانی شده 
اسللت« در این کدها گنجانده شده اسللت. بااین حال، هیچ اطاعاتی 
درمللورد زمان عرضه یا اینکلله این ویژگی در کدام به روزرسللانی در 

دسترس عموم قرار می گیرد، وجود ندارد.
هنگامی که لیسللت پخللش در YouTube ایجاد می کنید، این 
پلتفرم خودکار تصویر بندانگشللتی )Thumbnail( اولین ویدیو را 
به  جای کاور پلی لیست انتخاب می کند. درحال حاضر حداکثر کاری که 
می توانید بکنید این اسللت که ویدیوها را دوباره مرتب کنید تا یوتوب 

خللودکار تصویر کوچک اولین ویدیو را دوباره انتخاب کند. هیچ 
گزینه ای برای آپلود تصویر وجود ندارد.

البته در ویدیوهای معمولی یوتوب، شرایط فرق می کند. شما 
می توانید از تصاویر بندانگشللتی که خودکار تولیدشده استفاده 
کنید یا تصویری سفارشللی را از دسللکتاپ، گوشی اندرویدی یا 

دستگاه iOS خودتان آپلود کنید.
یوتیوب توصیه می کند از نسبت تصویر ۱۶:۹ برای این تصاویر 
کوچک استفاده کنید؛ زیرا بیشترین استفاده را در پیش نمایش ها 
و پخش کننده های این پلتفرم دارد. برای پادکسللت ها، نسللبت 
تصویر ۱:۱ به جای ۱۶:۹ برای تصاویر بندانگشتی توصیه می شود.

تصاویر بندانگشتی سفارشی برای YouTube Shorts در 
دسترس نیستند و باید یک قاب از Short خود را انتخاب کنید 
تللا از آن به عنوان تصویر کوچک اسللتفاده شللود. این تصویر در 
مکان هایی، مانند نتایج جستجو و هشتگ ها، نشان داده می شود. 
باید دید آیا قوانین یکسللانی برای کاورهای پلی لیسللت اعمال 

می شود یا الزامات متفاوتی وجود خواهد داشت.

دبیر اجرایی نمایشللگاه الکامپ ۱۴۰۳ گفت: به غیر از پنجاه 
هیئت تجاری، پنجاه شرکت هم به صورت مستقیم در نمایشگاه 

حضور دارند.
۹ تیر، بیسللت و هفتمین نمایشگاه الکامپ در محل برگزاری 
نمایشللگاه های بین المللی بللا حضور وزیر ارتباطللات و فناوری 
اطاعات افتتاح شللد. به همین منظللور، موضوع گفتگوی ویژه 
خبری نیز توسعه زیرساخت های فناوری اطاعات و ارتباطات با 

در نظر گرفتن نمایشگاه الکامپ بود.
علی حکیم جوادی، رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور 
در این برنامه تلویزیونی ضمن بیان اینکه رویداد بزرگ برگزاری 
نمایشگاه الکامپ بیست و هفتم، توسط سازمان نظام صنفی رایانه 
کشور و تهران عملیاتی شد، مطرح کرد: امسال بیش از پنجاه هزار 
مترمربللع فضای نمایشللگاهی در اختیار شللرکت کنندگان در 
نمایشگاه قرار داده شده است. به همین دلیل تنوع بیشتری نسبت 
به نمایشگاه های قبل داریم.  ما در یک صنعتی فعالیت می کنیم 
که از  تنوع بسیار وسیعی برخوردار است. از بحث هوشمندسازی 
و هوش مصنوعی گرفته تا بخش های زیرساختی  یا مسائلی که 
مربوط به شللبکه پرداخت و سیسللتم پولی و بانکی می شللود، 
همچنین تجللارت الکترونیک و ارائه خدمللات ابری از مباحثی 

هستند که در نمایشگاه به آنها پرداخته شده است.
او اضافلله کرد: مللا چهارصد و پنجاه شللرکت داخلی و پنجاه 
شللرکت خارجی را در این نمایشگاه داریم که باز با شرایطی که 
الان ما در آن هسللتیم، حضور پنجاه شرکت خارجی یک رکورد 

برای این نمایشگاه است.
یک سالن کامل در اختیار حوزه امنیت سایبری

رئیس سللازمان نصر گفت:  ما یک سللالن کامل را در اختیار 
شرکت هایی که ارائه دهنده خدمات امنیت سایبری هستند قرار 
دادیم. یکی از نوآوری های این دوره نمایشگاه وجود صنعت بیمه 
و فناوری های مربوط به صنعت بیمه بود که برای اولین بار ما در 
کنار صنایع دیگر یک نمایش خوبی از دستاورد های فناوری های 

مربوط به حوزه بیمه را داشتیم.
او اداملله داد: در حوزه ارائه دهنده خدمات اینترنتی، در حوزه 
ارائه دهندگان انواع بازی ها، در حوزه فناوری اطاعات ، در حوزه 
سامت الکترونیک و بخش های دیگر خوشبختانه شرکت های 

بسیار خوبی را داشتیم که در این نمایشگاه حضور پیدا کردند.
اضافه شدن بخش گفتگو به الکامپ

او افزود: اتفاق دیگری که بعد از چهار سللال در این نمایشگاه 
افتاده، بحث حضور بخش جدیدی به عنوان گفتگو است که بیش 
از نود سللخنران مختلللف در آن سللخنرانی می کنند. گفتگوی 
فناوران هم با یکدیگر هم با صنعتگران در این بخش رقم میخورد 
و صنعتگران می توانند نیاز های خود را مطرح کنند. در این حوزه 

پنجاه سخنران ویژه داریم.
حکیم جوادی اضافه کرد:  رویدادی به اسم توان تک را داریم 

برای کسانی که معلولیت دارند.
صللادق خانی علی اکبری، کارشللناس و فعللال دانش بنیان 
فناوری هللای نوین و هوش مصنوعللی در این برنامه مطرح کرد: 
همین چند روز پیش بود که سند برنامه هفتم برای اجرا به دولت 
اباغ شد و اتفاقا تکالیف بسیار مهمی در این حوزه برای دستگاه ها 
ایجاد شده اسللت. وزیر ارتباطات خدمات ارزشمندی در دولت 
سیزدهم ارائه دادند ما نباید اکتفا کنیم به صرف یک بازدید چند 
سللاعته، اتفاقا پیشنهادم این است که جناب آقای مخبر، هیئت 

دولت و وزرا هم شخصا بازدید کنند.
اهمیت حضور هیئت های خارجی در الکامپ

او بیللان کرد: یکللی از مهم ترین ظرفیت هایی که نمایشللگاه 
می تواند داشته باشه بحث واردات و انتقال فناوری است این کار 
بسیار بزرگ را شهید رئیسللی انجام دادند. از زمان دولت ایشان 
شللاهد حضور هیئت های خارجی در نمایشگاه ها هستیم. شاید 
هفت، هشت سال بود ما هیئت های خارجی را در نمایشگاه های 

مختلف نداشتیم.
این فعال دانش بنیان گفت: از صاحبان صنایع بزرگ به عنوان 
یک کارشناس دعوت می گیرم و توصیه می کنم حتما با فناوران 
در ایللن حوزه صحبت کنند. ما محصللولات بومی و دانش بنیان 
بسللیار ارزشللمندی داریم که به هر حال می تواند نیاز صنایع را 

فراهم کند.
حضور پنجاه هیئت خارجی در الکامپ 1403

دبیر اجرایی نمایشگاه الکامپ ۱۴۰۳ نیز در گفت وگوی تلفنی 
مطرح کرد: روز اول نمایشللگاه برگزار شد و پنجاه هیئت تجاری 
در نمایشللگاه حاضر شدند. به غیر از پنجاه هیئت تجاری، پنجاه 

شللرکت هم به صورت مسللتقیم در نمایشللگاه حضللور دارند.
امیدواریم تا پایان نمایشگاه، نشست های B۲B  که شکل می گیرد 
منجر به اجرای تفاهم نامه و انعقاد قرارداد بیشللتر در حوزه های 
مختلف شللود. برنامه ریزی هایی که در نشست های B۲B شکل 

می گیرد  تقریبا در تمام حوزه ها است.
او اداملله داد:  امسللال هیئت مدیره سللازمان نظام صنفی در 
همراهی با اتاق بازرگانی تعاملی برقرار کردند و یک رویداد جدید 
ما در نمایشللگاه داشللتیم به نام الکامپ کامرس که بخشللی از 
رویداد های جانبی نمایشللگاه الکامپ محسوب می شود. در این 
نشسللت ها قرار اسللت که بخش اتللاق بازرگانی ایللران و تجار و 
بازرگانان ما نیازمندی ها و دغدغه های خود را در رابطه با موضوع 
فناوری اطاعللات در تعامل با فعالین حوزه فناوری اطاعات به 
اشللتراک بگذارند تا این مسیر هم موجب توسعه بازار شود و هم 

بتوانیم به نیاز های که موجود در کشور  پاسخ دهیم.
تسهیل گری در قوانین، لازمه حمایت از دانش 

بنیان ها
رئیس سازمان نصر تاکید کرد: برای اینکه ما وارد بحث حمایت 
از شللرکت های دانش بنیان بشللویم باید زیرساخت های لازم را 
داشته باشیم که اولین بحث نسهیل گری در قوانین است.   البته 
نمی شللود این ادعا را داشت که در تمام دنیا چنین اتفاقی افتاده 

است.
او ادامه داد:  در حوزه توسعه کسب و کار، یکی از کار ها حضور 
در نماشللگاه ها و معرفی کسب و کارشان است که از تسهیات با 
بهره کم استفاده کنیم. در قانون برنامه هفتم ماده ۱۰۷ تبصره ۳ 
ظرفیت بسیار خوبی را برای نظام صنفی و بخش خصوصی ایجاد 

میکند که وارد حوزه اقتصاد دیجیتال شود.
او گفت: وزیر ارتباطات تاکید داشتند از ظرفیت شرکت هایی 
که چه در نمایشگاه هسللتند چه نه، استفاده بشود که به کمک 
دولللت بیایند و به کمک اینها بحث تحللول دیجیتال را در تمام 
سازمان و نهاد های دولتی بتوانیم شروع کنیم و در دولت بعد هم 

ادامه دهیم.
در سالن ۲۷ تمام دستاورد های هوشمندسازی دولت از تمام 
دسللتگاه ها را ارائه کردند و در کنارش هم شرکت های استارتاپ 

فعالیت می کنند.

حضور ۵۰ هیئت خارجی در الکامپ ۱۴۰۳

مفقودی گرگان
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6 شمــاره 1882 11 تیر 1403 ایران مندوشنبه

مدیرکل راه و شهرسازی استان بوشهر از افتتاح یک هزار و ۷۳۵ 
واحد نهضت ملی مسکن در استان بوشهر و واگذاری زمین رایگان 
به یک هزار و ۶۰۰ متقاضی همزمان با برگزاری هجدهمین جلسه 

شورای عالی مسکن خبر داد. 
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از بوشهر، سید 
محمود دستغیبی مدیرکل راه و شهرسازی استان بوشهر اظهار 
کرد: هم زمان با برگزاری هجدهمین جلسه شورای عالی مسکن 
به ریاست سرپرست ریاست جمهوری و برگزاری آیین افتتاح ۶۶ 
هزار و ۷۹۱ واحد مسکونی، با حضور اعضای شورای مسکن استان 
بوشللهر یکهزار و ۷۳۵ واحد مسکونی نهضت ملی مسکن افتتاح 

شد.      
دسللتغیبی افزود: همزمان با واگللذاری ۵۱ هزار و ۷۴۰ قطعه 
زمین رایگان در سراسر کشور، در  استان بوشهر نیز به  یکهزار و 
۶۰۰ نفر از متقاضیان نهضت ملی مسکن جوانی جمعیت، اقشار 

ویژه و واگذاری گروهی زمین رایگان واگذار شد.  
وی خاطرنشان کرد: عاوه بر واگذاری زمین رایگان به ۱۰۰۰ 
متقاضی، در سللطح استان ۳۰۰ نفر از مشمولان  در قالب قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت و ۳۰۰ نفر از مشمولان قانون 

جامع خدمات رسانی به ایثارگران، زمین رایگان دریافت کردند.
دستغیبی در خصوص افتتاح یکهزار و ۷۳۵ واحد نهضت ملی 
مسللکن در سطح استان بیان داشللت: این واحدها در قالب خود 
مالکی ۴۰۰ واحد، ۹۹سللاله ۱۶۲ واحد و روستایی یکهزار و ۱۷۳ 
واحد می باشللد که  با حضور استاندار بوشهر به متقاضیان واگذار 

شد.

مشهد سیده زهرا حیدری- معاون آموزش و پیشگیری سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری مشهد از برگزاری ۱۹ هزار 
و ۶۳۲ نفرسللاعت آموزش ایمنی شهروندی برای شهروندان خبر 

داد.
به آتشپادسوم مرتضی جاوید ضمن تاکید بر رسالت سازمان آتش 
نشللانی در مقوله آموزش نکات ایمنی و توانمندسازی شهروندان 
درمواجهه باحوادث افزود: اداره آموزش سللازمان آتش نشللانی در 
بخش آموزش های شهروندی، از ابتدای سال فعالیت های گسترده 
ای را در حوزه آموزش ویژه مدارس، مهدکودک ها، طرح آتش نشان 

داوطلب و آموزش سازمان ها و ادارات انجام داده است.
وی تشریح کرد: طی خرداد ماه، ۳۷ دوره آموزش شهروندی برای 
۱۹۸۵ نفر از شهروندان برگزار شده است که معادل ۱۹ هزار و ۶۳۲ 

نفرساعت آموزش است.
معاون آموزش و پیشگیری سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری مشهد در خصوص جزییات این دوره ها، گفت: از مجموع 
۱۹ هزار و ۶۳۲ نفر ساعت آموزش شهروندی، هزار و ۱۶۰ نفر ساعت 
درمدارس، ۱۲۰ نفر ساعت مهدکودک ها، ۱۰هزار و ۹۴۴نفر ساعت 
هنرسللتان های فنی حرفه ای، پنج هزار و ۴۴۸ نفرسللاعت آتش 
داوطلب، هزار و ۶۸۰ نفرساعت اصناف و ۲۸۰ساعت نیز آموزش های 

مناسبتی برای اقشار مختلف به اجرا درآمده است.
جاوید با اشاره به دنبال کردن آموزش های شهروندی به عنوان 
یکی از اولویت های سللازمان آتش نشللانی، تصریللح کرد: چنانچه 
شللهروندان آموزش  های اولیه برای فرونشاندن آتش و کمک های 
اولیه را فرا گیرند، در مواقع بروز آتش سوزی و حادثه بهتر می توانند 

شرایط را تا رسیدن عوامل امدادی و آتش نشانی مدیریت کنند.

خبر نگار گیان- حیدری
رئیس دانشللگاه علوم پزشللکی گیان در جمع خبرنگاران با اشاره به 
افزایش شمار مسمومیت با عایم تهوع و استفراغ در شهرستان رضوانشهر، 
اظهار کرد: تاکنون ۲۶۰ تن از شللهروندان رضوانشللهری با عائم تهوع، 
استفراغ و دلپیچه به مراکز دولتی و خصوصی این شهرستان مراجعه کرده 

اند.
وی با بیان اینکه همه بیماران با عائم استفراغ و تهوع در مراکز سامت 
محور به صورت سرپایی درمان شده اند، افزود: تاکنون هیچ بیماری در اثر 

این عائم در مراکز درمانی شهرستان و استان بستری نشده اند.
 رئیس دانشگاه علوم پزشللکی گیان با بیان اینکه این بیماران از روز 
گذشللته در حال مراجعه به مراکز درمانی از جمله بیمارسللتان شهدای 
رضوانشللهر هسللتند، گفت: اولین بیماران مراجعه کننده به بیمارستان 
اسللت. بللوده  گذشللته  روز   ۱۱ سللاعت  رضوانشللهر   شللهدای 

دکتر آشللوبی با اشللاره به افزایش تعداد مراجعین با عامت های مشابه و 
احتمال امکان وقوع رخداد بهداشللتی، خاطرنشللان کرد: جهت بررسی 
موضوع، شناسایی منشا بیماری و همچنین اقدامات بهداشتی و درمانی 
لازم، اقدامات لازم در دانشللگاه علوم پزشکی گیان با هماهنگی دستگاه 
اسللت. گرفتلله  صللورت  شهرسللتان،  در  مسللوول   هللای 

به گفته وی، مقرر شده تا شبکه بهداشت و درمان شهرستان رضوانشهر به 
فوریت نسللبت به بررسللی های اپیدمیولوژیک جهت پیللدا کردن علل 
احتمالی از طریق سنجش آب شرب شهرستان از نظر آلودگی میکروبی و 

میزان کلر باقی مانده آب اقدام کند.
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیان گفت: با توجه به اهمیت، بررسی 
کامل موضوع و شناسللایی عوامل بیماری، تیم بهداشللتی شهرسللتان 
رضوانشللهر در محل مرکز بهداشللت و بیمارستان و تیم درمانی در محل 

بیمارستان در حالت آماده باش قرار گرفته اند.

زمین رایگان به یک هزار و ۶00 
متقاضی در استان بوشهر واگذار 

شد 

برگزاری بیش از 1۹۶00 نفرساعت 
آموزش ایمنی و آتش نشانی برای 

شهروندان

 همه مراجعان با حال خوب 
مرخص شدند

زیرساخت های بهداشتی و درمانی دزفول در دولت سیزدهم متحول شد
فرماندار دزفول گفت: زیرساخت های بهداشتی و درمانی دزفول طی سه 

سال اخیر با همت دولت سیزدهم متحول شده است.
علیرضللا خردمند در آیین تجلیل از برترین های طرح جوانی جمعیت در 
سالن نشست های بیمارستان بزرگ دزفول، با بیان اینکه دولت شهید رییسی 
دولت کار جهادی است، بیان کرد: تمام سطوح مدیریتی دولت سیزدهم به 
ویژه وزارت بهداشت نشان داده که همچون رییس جمهور شهید، رویکرد آنها 

نیز کار جهادی و شبانه روزی است.
وی با بیان اینکه خدمات بهداشتی و درمانی دزفول به سخت گذرترین و 
محرومترین مناطق شهرستان گسترش یافته است، ادامه داد: حضور مستمر 
تیم های بهداشتی در مناطق سللخت گذر، خدمات ماندگاری را در مناطق 

محرم دزفول رقم زده است.
فرماندار ویژه دزفول گفت: ضعف در اطاع رسانی، موجب شده تا بسیاری 

از خدمات دولت سیزدهم به خوبی برای مردم تبیین نشود.
وی ادامه داد: تا پیش از روی کار آمدن دولت سیزدهم تنها ۹ طرح نیمه 

تمام رها شده بخش بهداشتی و درمانی در دزفول وجود داشت که در دولت سیزدهم اجرای ۵۰ طرح بهداشتی در این 
شهرستان آغاز و ۳۰ طرح به بهره برداری رسید.

خردمند اظهارکرد: گسترش پوشش بیمه و ارایه خدمات دهی رایگان به کودکان زیر هفت سال از جمله دستاوردهای 
مهم و ماندگار دولت شهید رییسی در بخش بهداشت و درمان است.

وی انتخاب رییس جمهوری ادامه دهنده راه آیت الله رییسی را وظیفه ای مهم در انتخابات پیش رو دانست و ادامه 
داد: قدردانی از زحمات شهید آیت الله رییسی، انتخاب درست و رای به نامزد اصلح برای بسترسازی استمرار راه شهید 

جمهور در کشور است.
رییس دانشگاه علوم پزشکی دزفول نیز در این آیین گفت: دانشگاه علوم پزشکی دزفول جزو دانشگاه های برتر کشور 
در طرح جوانی جمعیت معرفی شده که این دستاورد مرهون تاش های شبانه روزی بخش های مختلف دانشگاه ها و 

همکاری برخی دستگاه های اجرایی شهرستان است.
علیرضا خسروپناه با چشمگیر دانستن دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی 
دزفول طی سه سال اخیر افزود: دزفول در بهبود تمام شاخص های اساسی و 
مهم بهداشللتی و درمانی از جمله مرگ نوزاد،  مرگ کودکان زیر پنج سال و 

مرگ مادران باردار جهش داشته است.
وی ادامه داد: تعداد رشللته های دانشگاه علوم پزشکی دزفول از سال ۸۹ 
زمان تاسیس دانشگاه تا ۱۴۰۰ پیش از روی کار آمدن دولت سیزدهم تنها 
هشت رشته تحصیلی بود که در دولت مردمی، هفت رشته جدید به رشته های 

این دانشگاه افزوده شد.
رییس دانشللگاه علوم پزشکی دزفول، توسللعه تخت های بیمارستانی و 
رشللته های مورد نیاز را اولویت این دانشگاه دانست و گفت: هفت رشته فوق 
تخصصللی از جمله ریه، اطفال،  جراحی اطفللال، گوارش اطفال و همچنین 

 ترمیمی و سوختگی برای نخستین بار وارد دزفول شد.
وی افزود: امروز دسللتگاه سللی تی آنژیو ۱۲۸ اسایس به عنوان یکی از 

پیشرفته ترین دستگاه های تشخیصی شمال خوزستان در دزفول بهره برداری شد.
خسروپناه با بیان اینکه تعرفه پرستاری و ترمیم حقوق در دولت سیزدهم مصوب و اجرایی شد، اظهارکرد: سخت 

گذرتری و دورترین مناطق دزفول امروز با توجه دولت سیزدهم از نعمت خانه بهداشت برخوردار شده اند.
رییس دانشللگاه علوم پزشللکی دزفول با بیان اینکه مرکز جامع احمد فداله دزفول تا سه ماه آینده به بهره برداری 
می رسد، گفت: شهید رییسی نخستین رییس جمهوری بود که در منطقه محروم و سخت گذر احمد فداله حضور یافت 
و با این حضور، منطقه را متحول کرد. وی افزود: دغدغه جمعیتی در کشور بیش از یک دهه است که توسط رهبر معظم 

انقاب مطرح شده ولی دولت های قبل به این موضوع توجهی نداشتند.
خسروپناه اظهارکرد:  روند جمعیتی دزفول همچون کشور در حال رسیدن به نقطه بحرانی بود که با رویکرد دولت 

سیزدهم این روند متوقف و اندکی نیز بهبود یافته است.

مدیرعامل فولاد مبارکه در جمع خبرنگاران مطرح کرد؛

رقم زدن اتفاقات بزرگ با اتکا به دانش روز دنیا و ظرفیت های 
داخلی در دستور کار فولاد مبارکه

شبکه سازی و ارتباط مستقیم با مردم موجب افزایش 
مشارکت در انتخابات می شود

مشهد محمدرضا رحمتی-مسللئول سازمان بسیج 
ادارات و کارمندان سپاه امام رضا )ع( مشهد گفت: ارتباط 
مستقیم با مردم در سللایه دو شاخص “شبکه سازی” و 
“توجه بلله اصل انقللاب” زمینه ارتقای مشللارکت در 

انتخابات را فراهم می کند.
احمد زارعی در نشست شورای فرهنگی منطقه هشت 
وزارت نفللت با حضور مدیران عامل شللرکت های تابعه 
منطقه هشللت وزارت نفت در شرق کشور در مشهد و با 
محوریللت جهللاد تبییللن و مشللارکت حداکثللری در 
چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری برگزار شد 
اظهار کرد: برای افزایش میزان مشارکت عمومی مردم در 
انتخابات باید به سلله اصل شبکه سللازی، توجه به اصل 
انقاب و اسللتفاده از ظرفیت های مردمی برای مقابله با 

تهدیدات و برنامه های دشمن استفاده کنیم.
وی پای کار انقاب بودن توسط مردم را رمز موفقیت 
و برهم زدن نقشلله دشمن دانست و افزود: کنگره امریکا 
طی چند سللال گذشللته طرحی را با هدف براندازی در 
برخی از کشللورهای جهان مصوب کرد که این طرح در 
سایه اتحاد “ امت و امام” در ایران اسامی شکست خورد.

مسئول سللازمان بسیج ادارات و کارمندان سپاه امام 
رضللا )ع( با بیان این مطلب کلله مهمترین ضلع ارتقای 

مشارکت عمومی در انتخابات موضوع شبکه سازی است 
تاکید کرد: شهید حاج قاسم سلیمانی اگر توانست دنیا را 
تکان دهد و افتخاری برای جبهه انقاب باشللد به دلیل 

استفاده از ظرفیت شبکه سازی مقاومت بود.
سللرهنگ احمد زارعی اضافه کرد: حاج قاسم از همه 
ظرفیت ها برای ایجاد شبکه مقاومت استفاده کرد؛ یعنی 
جایی نگفت چون این فان قوم و مذهب و ... را دارد و به 
سللراغ او نرویم. امروز غزه بزرگترین ایستادگی و تحقق 
شعار حسینی را در مقابل دشمن دارد. این شعار انقاب 

ما و حاصل شبکه سازی مقاومت حاج قاسم بود.
وی با بیان این مطلب که برای تحقق شبکه سازی در 
انقاب باید موضوع ارتباط با مردم را پیگیری کنیم گفت: 
حاج قاسللم به عنللوان فرمانده میدان کارها را شللخصا 
پیگیللری می کرد و نقطه های ضعف و خطر را با مهارت 
ارتباط مستقیم با مردم به فرصت تبدیل کرد. امروز اگر 
می خواهیم برای مشارکت حداکثری انتخابات دستور 
رهبری را انجام دهیم باید به عنوان یک مرجع و مدیر به 

دنبال شبکه سازی از طریق ارتباط با مردم باشیم.
مسئول سللازمان بسیج ادارات و کارمندان سپاه امام 
رضا)ع( مشهد اظهار کرد: برای شبکه سازی انقاب نباید 
خط کش بگذاریم. به گفته حاج قاسم کسانی که به اندازه 
نخ قرقره به انقاب متصل هستند باید ارتباط آنها را حفظ 
کنیم و فقط دو گروه معاند و منافق را در صورت یقین رها 

کنیم.
سرهنگ زارعی تصریح کرد: در بحران های پیش آمده 
برای انقاب اسللامی همیشلله به دنبال نقش امریکا و 
دشمنی استکبار جهانی بوده ایم؛ حال آنکه خوب است 

به بررسی کارهای نکرده خودمان نیز بپردازیم.
به گفته این مسئول سازمان بسیج ادارات و کارمندان 
سپاه امام رضا)ع( مشهد، هر مسئولیت و صندلی مدیریتی 

در نظام اسامی به عنوان نقطه ای در انقاب اسامی است 
که وظیفه آن حفظ دستاوردهای نظام باشکوه ما است.

در این نشسللت؛ پیوسللت هللای فرهنگللی درباره 
راهکارهای مشارکت حداکثری کارکنان و خانواده های 
کارکنان شرکت های عضو شورای فرهنگی منطقه هشت 
در انتخابات چهاردهمین دوره ریاسللت جمهوری ایران 

نیز مطرح شد.

لوله گذاری طرح آبرسانی به ۹ روستا در کوهپایه اصفهان
 انجام شد

اصفهان سپیده سلیمی خبرنگار روزگارما
عملیات لوله گذاری طرح آبرسانی به ۹ روستای کوهپایه در فروردین ماه سال جاری آغاز شد و در اواخر 
خرداد ماه با مشارکت مردمی به پایان رسید. وی به تأمین پایدار آب شرب روستاهای دولت آباد، خیرآباد، 
سرخی، عشق آباد، نوراله، کی، دستگرد، مزرعه نو و برزآباد در این منطقه اشاره و خاطرنشان کرد: با اجرای 
این عملیات حذف آبرسانی سیار در این روستاها صورت می گیرد و آب شرب این ۹ روستا از طریق سامانه 
اصفهان بزرگ تأمین می شللود. مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان اصفهان افزود: برای آبرسانی به ۹ 
روستا در منطقه کوهپایه عاوه بر اجرای ۱۷ کیلومتر خط انتقال آب، احداث ۲ باب مخزن یکی به ظرفیت 
هزار متر مکعب و دیگری به ظرفیت ۵۰۰ متر مکعب در حال احداث است. اکبریان ادامه داد: برای اجرای 
این طرح احداث یک باب ایستگاه پمپاژ نیز در دستور کار قرار دارد که پیش بینی می شود زیر ساخت های 
طرح آبرسانی به این روستاها در منطقه کوهپایه تا پایان تیرماه جاری تکمیل و در هفته دولت به بهره برداری 
می رسد. وی خاطرنشان کرد: هم اکنون ۶۳ روستا در منطقه کوهپایه وجود دارد که ۴۱ روستای آن تحت 

پوشش آبفا قرار دارد وآب شرب ۲۲ روستا در این منطقه به صورت سیار تأمین می شود.

شروع عملیات اجرای 14 کیلومتر روکش حفاظتی 
در شهرستان خنداب

اراک- خبرنگار روزگار ما- خورشیدی
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اسللتان مرکزی از شللروع عملیات روکش آسفالت حفاظتی 
میکروسرفیسینگ محور خنداب - پل دوآب در شهرستان خنداب خبر داد. به گزارش روابط عمومی اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی، مهرداد جهانی با اشاره به گستردگی کارگاه های جاده ای 
در زمینه ارتقاء رویه آسفالتی راه ها در سطح استان گفت: برای افزایش سطح خدمات جاده ای، اجرای یک 
لایه روکش آسفالت حفاظتی با بهره گیری از ظرفیت شرکت های دانش بنیان در محور خنداب - پل دوآب 
شروع شد. وی افزود: برای اجرای این پروژه ۱۴ کیلومتری ۲۵۰ میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است.  
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی خاطرنشان کرد: قبل از اجرای این طرح، درزگیری 
ترک های سطحی رویه آسفالتی نیز در این محور انجام شده است .  جهانی یادآور شد در یک سال اخیر برای 
ارتقاء رویه آسفالتی راه های شهرستان خنداب اقدامات خوبی از جمله اجرای روکش آسفالت در محورهای 
خنداب - مایر و دیزآباد - جیریا انجام شللده و همچنین در زمینه سللاخت راه های روسللتایی، رفع نقاط 
پرتصادف و ارتقاء ایمنی راه های شهرسللتان خنداب اقدامات خوبی انجام شده که از آن جمله می توان به 
ساخت راه روستایی دارانجیر، موک و ...، ایمن سازی سه نقطه پرتصادف با اجرای روشنایی نقطه ای، عملیات 

در دست اقدام رفع نقطه پرتصادف پیچ خسبیجان و... اشاره کرد.

آغاز برداشت نخود از مزارع شهرستان چرداول
سرپرسللت جهاد کشاورزی چرداول با اشاره به آغاز برداشت نخود از مزارع این شهرستان گفت: عمده 
محصول نخود در بخش آسمان آباد برداشت می شود. حمید حیدری زادی اظهار داشت: امسال  بیش از 
یک هزار و ۲۰۰ هکتار از مزارع بخش آسمان آباد این شهرستان به کشت نخود اختصاص یافته است. وی 
افزود: از این مقدار ۷۰۰ هکتار بصورت مکانیزه و ۵۰۰ هکتار هم بصورت سنتی برداشت می شود. سرپرست 
جهاد کشاورزی چرداول عملکرد هر هکتار را بین هزار و ۶۰۰ تا هزار و ۸۰۰ کیلو عنوان کرد. حیدری زادی 

بیان داشت: کار برداشت نخود در مزارع چرداول از اواسط خردادماه آغاز و تا اواسط تیرماه ادامه دارد.

حمایت 12۵ هزار میلیاردی بانک کشاورزی
 از تولید گوشت ماکیان

سرپرسللت بانک کشاورزی از پرداخت ۱۲۵ هزار میلیارد ریال تسهیات به واحدهای پرورش طیور با 
هدف تامین گوشت ماکیان در سبد غذایی خانوارها و در راستای برنامه های قرارگاه امنیت غذایی و تحقق 
سند ملی امنیت غذایی خبر داد. به گزارش روابط عمومی؛ وهب متقی نیا با اعام این که شعب این بانک 
در سال ۱۴۰۲ و سه ماهه ابتدای سال جاری جمعا ۱۲۵ هزار میلیارد ریال تسهیات برای احداث، تکمیل 
و توسعه بیش از ۱۰ هزار واحد پرورش طیور در کشور پرداخت کرده اند، اظهار داشت: تامین گوشت مصرفی 
خانوارها و پایداری سفره هموطنان از دغدغه ها و اولویت های بانک کشاورزی است و در همین راستا عاوه 
بر تخصیص بخش قابل توجهی از منابع داخلی بانک به این حوزه و پرداخت بالغ بر ۳۰۰ هزار میلیارد ریال 
تسهیات به فعالان زیربخش های دام، طیور و شیات در مقطع یاد شده، جذب کامل منابع طرح عادلانه 
سازی یارانه ها و پرداخت تسهیات به فعالان حوزه طیور در کوتاه ترین زمان ممکن از افتخارات ثبت شده 
در کارنامه عملکرد بانک کشاورزی است. وی افزود: بانک کشاورزی همچنین به منظور حمایت از زنجیره 
تامین گوشت ماکیان و کمک به تنظیم بازار طیور، با ارائه سامانه دیجیتال »بازارگاه محصولات کشاورزی« 
تاش اثرگذاری در جهت تسهیل دسترسی فعالان این حوزه به نهاده های مورد نیاز و نیز تسریع فرآیندها 
در زنجیره ارزش صنعت طیور داشته است. سرپرست بانک کشاورزی تصریح کرد: پرداخت تسهیات به 
واحدهای تولید خوراک طیور، کشتارگاه ها، سردخانه ها، کارخانجات صنایع تبدیلی و تکمیلی حوزه طیور، 
تسهیات خرید تجهیزات و ماشین آلات به روز صنعت طیور و نیز حمایت از حوزه دامپزشکی و مشارکت 
مالی در تامین سامت گوشت تولیدی، از جمله اقدامات بانک کشاورزی در راستای پشتیبانی از زنجیره 

ارزش صنعت طیور، تنظیم بازار و تامین گوشت ماکیان مورد نیاز جامعه است.

سرزمین من

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی

برابر رأی شماره 140360306005002481 هیئت دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

س��ند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محسن صومعه فرزند 

محمدرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 276.15 متر مربع از پلاک شماره 17 فرعی باقیمانده و 25 فرعی از 106 

اصلی واقع در بخش 12 حوزه ثبت ملک نیش��ابور خریداری از مالکان رسمی طوبی عظیمی و حسین علیمردانی محرز شده 

است. بنابراین به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت صدور 

سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 

تس��لیم و پس از اخذ رس��ید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم کنند. 

بدیهی اس��ت در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات س��ند مالکیت صادر خواهد شد. م الف 
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تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/03/27 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/11

مجتبی لطفی پور- رئیس ثبت اسناد و املاک نیشابور

آگهی فقدان سند مالکیت 22/13316 

آقای حسینعلی عوض زاده  فرزند عزیز  به  استناد دو برگ استشهاد محلی که به امضاء شهود و گواهی دفترخانه 56 دوگنبدان  

رس��یده اس��ت که سند مالکیت شش��دانگ  یک باب خانه به  پلاک 13316 فرعی از 22 اصلی واقع در قطعه یک بخش پنج 

دوگنبدان که به علت س��هل انگاری مفقود گردیده و خواهان صدور س��ند مالکیت المثنی از این اداره گردیده ، لذا مراتب به 

اس��تناد ماده 120 آئین نامه قانون ثبت آگهی می ش��ود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک یا وجود معامله سند 

مالکیت 43370 می باشد از تاریخ نشر  این آگهی ظرف 10 روز اعتراض خود را به ضمیمه اصل سند مورد معامله به این اداره 

اعلام و رسید دریافت نمایید تا مورد رسیدگی قرار گیرد والا پس از انقضای مدت مذکور و نرسیدن واخواهی و یا در صورت 

اعتراض اصل سند ارائه نشود نسبت به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد.

علیدوست یاری زاده مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملکی دوگنبدان

تاریخ انتشار 1403/04/11

م الف: 1403/87
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مدیرعامل برق باختر باحضور در برنامه تلویزیوني پرسش مطرح کرد:

تشریح گزارش عملکرد 33 ماهه دولت سیزدهم در شبکه 
تلویزیوني استان مرکزي

اراک- خبرنگار روزگار ما- خورشیدی
مدیرعامل شللرکت برق منطقه اي باختر باحضور در 
برنامه “پرسش” شبکه تلویزیوني آفتاب  استان مرکزي 
باهدف بیان عملکرد ۳۳ ماهه دولت سیزدهم به پرسش 
هاي مجللري برنامه در خصوص برناملله هاي مدیریت 
مصرف بهینه انرژي الکتریکي ، وظایف و  عملکرد شرکت 

برق منطقه اي باختر پرداخت.
 به گزارش دفتر روابط عمومي شرکت برق منطقه اي 
باختر”مجتبی داودآبللادی” در جریان حضور در برنامه 
تلویزیوني پرسش در شللبکه استان مرکزي، با اشاره به 
اینکه وظیفه اصلی برق منطقه ای باختر، انتقال و تامین 
انرژی الکتریکي  اسللت، اظهار کرد: استان های مرکزی، 
همدان و لرستان تحت پوشش این شرکت بوده و تقریبا 
وسعت جغرافیایی این سه استان ۷۷ هزار کیلومتر مربع 

است.
وی بللا بیان اینکه در برق منطقه ای، انرژی از مبادی 
تولید از جمله نیروگاه ها یا شرکت های همسایه و مجاور 
دریافت و در نهایت دو کار با این انرژی انجام می شللود، 
افزود: ۴۳ صنعت سللنگین در این منطقه وجود دارد که 
مصللرف بالایی دارند که انرژی، مسللتقیما برای مصرف 
تحویل آنها داده می شود، همچنین بخشی از انرژی نیز 
تحویل شرکت های توزیع این سه استان می شود و این 

شرکت ها انرژی را به مصرف کننده می رسانند.
داودآبللادی ادامه داد:  در این مدت ۳۳ ماه عمر دولت 
سیزدهم۲۱۶۲ کیلومتر خط انتقال و فوق توزیع و نزدیک 
به ۲۰ هزار مگاولت آمپربه  ظرفیت پسللت هاي انتقال و 

فوق توزیع و ۱۲۷ مورد بهبود شللبکه در کشور  احداث 
شده اسللت که حدودا نزدیک به ۴۸ همت اعتبار هزینه 

شده است.
وي در ادامه  گفت:در حوزه استان مرکزي ۱۰ ایستگاه 
فشللار قوي بزرگ و ۵ پروژه بزرگ خللط به میزان ۳۳۰ 
مگاولت آمپر به ظرفیت پست هاي فشار قوي این استان 
در دولت سیزدهم با اعتباري بالغ بر یکهزار میلیارد تومان  

احداث شده است.
وي با اشاره به  اقدامات این شرکت در خصوص  بهینه 
سازي شبکه فشار قوي برق گفت:اقدامات بسیار مهمي 
در خصوص بهینه سازي انجام شده که موجب پایداري 
شبکه انتقال و فوق توزیع شده به طوریکه پایداري شبکه 
ما ۹۹/۹۹ درصد است و تقریبا خاموشي ناخواسته نداشته 

ایم.
وی درزمینه اقدامات مدیریت مصرف در حوزه صنعت  
برق در دولت سللیزدهم  گفت: از سال ۱۴۰۰ ناترازی در 
تولید و مصرف برق ایجاد شللد، همچنین در این سال به 
دلیل عدم برنامه ریزی مناسب در فصل تابستان ۱۴۰۰ 
خاموشللی خانگی، صنعت و تجاری را تجربه کردیم و با 
قطعی برق ناخواسته، مردم آزرده شدند، این تجربه سبب 
شد در زمان شروع به کار دولت سیزدهم، برنامه تابستان 
۱۴۰۱ تنظیم شللود که در این راستا ۱۰۰ برنامه در سه 
بخش تنظیم و تدوین شللد و خوشبختانه  با اجرای این 
برنامه سللبب شللد هیچ قطعي تحمیلي ایجاد نشللود و 

تابستان ۱۴۰۱ تقریبا نارضایتي به حداقل برسد.
مدیرعامل برق منطقه ای باختر با اشاره به انرژی های 

تجدیدپذیر اضافه کللرد: در این حوزه اقدامات خوبی در 
حال انجام اسللت و کار بزرگی به ویژه در استان مرکزی 
آغاز شده است. در حال حاضر تقریبا بزرگترین نیروگاه 
خورشللیدی کشوربه میزان ۱۰۰ مگاوات  در شهرستان 
محات در حال سللاخت است که فعا ۱۰ مگاوات آن به 

بهره برداري رسیده است.
وی افللزود: در حوزه انرژی های تجدیدپذیر، تاکنون 
تجهیزات وارداتی بوده است، اما اکنون در استان مرکزی 
در شهرستان خمین شرکت مانا انرژی پاک، صفر تا ۱۰۰ 
پنل خورشیدی را تولید می کند که فاز اول این شرکت 

در سال۱۴۰۱ با حضور رئیس جمهور شهید به ظرفیت 
۵۰۰ مگاوات افتتاح شد و فاز دوم آن نیز در هفته گذشته 
با حضور وزیر نیرو به ظرفیت ۱۸۰۰ مگاوات افتتاح شد 
کلله در مجموع ۲۳۰۰ مگاوات پنل خورشللیدي در این 

کارخانه در استان مرکزي تولید مي شود.
وي در پایان گفت:در اسللتان مرکزي با حمایت هاي 
استاندار و مجموعه مدیران استاني به این سمت حرکت 
کرده ایم که این استان به قطب انرژي خورشیدي کشور 
تبدیل شللود و ۱۶۰۰ مگاوات انرژي خورشیدي در این 

استان تولید خواهد شد. 

30 هزار میلیارد ریال مطالبه گندمکاران ایلام پرداخت 
شده است

مدیرکل شللرکت غله و خدمات بازرگانی اسللتان ایام گفت: ۳۰ هزار و ۸۹۰ میلیارد ریال از 
مطالبات گندمکاران این استان تاکنون پرداخت شده است.  “علی اصغرباباخانی” اظهار کرد: بیش 
از ۹۵ درصد این مطالبات به کشللاورزان شهرستان های دهلران و مهران پرداخت شده که البته 
هنوز گندمکاران بخش صالح آباد از توابع شهرستان مهران مطالبات خود را دریافت نکرده اند. وی 
افزود: تا شب گذشته ۳۳۳ هزار تن گندم “معمولی” و “دوروم” از کشاورزان استان خریداری و از 
این مقدار تاکنون فایل ۳۱۰ هزار تنُ آن به بانک عامل کشاورزی برای پرداخت مطالبات ارسال 
شللده است. باباخانی یادآور شد: مطالبات بیش از ۲۲۰ هزار تن از فایل های ارسال شده به بانک 
عامل کشللاورزی به حسللاب کشاورزان واریز شللده اسللت. وی ادامه داد: متولی پرداخت بهای 
گندمکاران در کل کشور سازمان ملی هدفمندی یارانه ها با همکاری سازمان برنامه و بودجه است 
و شرکت غله و خدمات بازرگانی فقط متولی خرید تضمینی گندم و ثبت در سامانه “سیفا” و ارسال 
فایل های خرید به بانک عامل کشاورزی است و عما نقش و دخالتی در پرداخت بهای گندمکاران 
ندارد. مدیرکل شرکت غله و خدمات بازرگانی استان ایام از مسئولان ارشد و نمایندگان استان 
در مجلس شللورای اسامی خواست از مرکز نسبت به تعجیل در پرداخت مطالبات گندمکاران 
اسللتان رایزنی و پیگیری کنند. وی با اشاره به پایان برداشت در مناطق گرمسیری، خاطرنشان 
کرد: روند برداشللت گندم از مزارع تا اواسللط مردادماه در مناطق سردسیر و معتدل استان ادامه 
خواهد داشللت. اسللتان ایام دارای ۳۴۰ هزار هکتار اراضی زراعی دیم و آبی است. سال گذشته 
۳۲۴ هزار تن گندم از کشاورزان استان به صورت تضمینی خریداری شده است. تقویم سال زراعی 

و سال آبی از اول مهر هر سال تا پایان شهریور سال بعد محاسبه می شود.

مراسم جشن تکلیف فرزندان صنعت آب و برق
 استان مرکزی برگزار شد

اراک- خبرنگار روزگار ما- خورشیدی
جشللن تکلیف فرزندان کارکنان صنعت آب و برق استان مرکزی با حضور مدیران ارشد این 
صنعت و قاریان برجسته کشوری در محل اردوگاه باغک شازند برگزار شد. به گزارش روابط عمومی 
شللرکت آب منطقه ای مرکزی، مدیرعامل این شللرکت در حاشیه این مراسم گفت:تعدادی از 
فرزندان همکار صنعت آب و برق استان آغاز بندگی به درگاه خداوند متعال را در این مراسم جشن 
می گیرند تا آمادگی های لازم از زندگی انسانی را کسب و گام در مسیر جدید بگذارند. مهندس 
حسین اسدی افزود: فلسفه همه شعایر الهی، از جمله جشن تکلیف، نقش تربیتی آن در اصاح 
و رشللد جامعه انسانی اسللت. هر یک از شعایر الهی که قدرت بیشتری در ایجاد جاذبه معنوی و 
حرکت انسللان به سوی خوبیها داشته باشد، از اهمیت افزونتری برخوردار بوده و بزرگداشت آن 
ضروریتر است.  وی جشن تکلیف را، فرصتی برای خودسازی در جهت گام برداشتن برای نزدیکی 
به اندیشلله های آسللمانی و اعمال واجبات و مستحبات دین، با دقتی بیشتر دانست. مدیرعامل 
شرکت آب منطقه ای مرکزی در پایان گفت: امروز جشن تکلیف برای ۳۳۰ دختر و پسر فرزندان 
کارکنان  صنعت آب و برق برگزار شللد که عاوه بر اینکه نکات ارزشللمندی در خصوص اهمیت 
تکلیف و بندگی، اهمیت نماز، حجاب و عفاف مطرح شد برنامه های شاد و خوبی همراه با اجرای 
مسابقه و اهدای جوایز نیز برگزار شد که مورد استقبال آنها قرار گرفت. گفتنی است، قرائت قرآن 
توسط قاریان ممتاز کشوری و اجرای برنامه های متنوع فرهنگی و ورزشی با اهدای جوایز از برنامه 

های دیگر این محفل معنوی بود.

سرزمین من

در راستای مدیریت منابع و هزینه ها، از مراکز تلفن تحت شبکه )VoIP( ادارات گاز کاشان، 
نطنز و گلپایگان استان اصفهان رونمایی شد.

اصفهان سپیده سلیمی خبرنگار روزگارما ، ابوالقاسم عسکری، مدیرعامل شرکت گاز استان 
اصفهان با اعام این خبر، گفت: ارتباطات، ابزاری مهم و ضروری برای ایجاد هماهنگی میان 
فعالیت های کارکنان در بخش های مختلف یک سازمان است و در این راستا و به منظور مدیریت 

منابع و هزینه ها، این مهم رونمایی شد.
عسکری افزود: از مزایای این مرکز می توان به عیب یابی و پشتیبانی از راه دور، امکان برقراری 
تماس های داخلی با اداره مرکزی و سایر مناطق و نواحی گازرسانی، کاهش هزینه قبوض تلفن 
شهری این نواحی و هزینه های نگهداری و پشتیبانی، امکان انتقال صدا با کیفیت مطلوب و 

استفاده بهینه از منابع موجود )بستر شبکه( اشاره کرد.
وی همچنین به سایر مزایای این مراکز اشاره کرد و افزود: ایجاد مدیریت متمرکز، اختصاص 

شللماره تماس ثابت و همیشللگی به افراد، صرف نظر از موقعیت جغرافیایی و مدیریت بهینه 
منابع است.

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان خاطرنشان ساخت: سیستم های تلفن قبلی عاوه بر 
این که بصورت آنالوگ بوده و دارای ۱۴ سال قدمت بودند، فاقد قابلیت دسترسی از راه دور و 
خدمات پشتیبانی فنی و بستر زیرساختی نیز بوده که با راه اندازی این مراکز، تعداد کل مراکز 

تحت شبکه مورد بهره برداری به تعداد ۱۵ مرکز افزایش یافته است.
 ،Voice over Internet Protocol( VoIP( لازم به ذکر است، تلفن تحت شبکه یا
شکلی از ارتباط است که به شرکت ها و مراکز تماس این امکان را می دهد که به جای خطوط 
تلفن آنالوگ معمولی از طریق یک اتصال شبکه تماس تلفنی برقرار کنند که به دلیل کیفیت 
بالای صدا و تصویر، امنیت بالا، انعطاف پذیری، قابلیت توسعه و ارتقاء، صرفه جویی در هزینه ها، 

برای استفاده در سازمان ها و شرکت ها مناسب هستند.

رونمایی از مراکز تلفن 
تحت شبکه ادارات 
گاز کاشان، نطنز 
و گلپایگان استان 
اصفهان

متن اگهی

نظر به اینکه اجرای احکام مدنی دادگاه عمومی فاریاب در نظر دارد در پرونده گلاسه 0200268 فی 

مابین محکوم له اقای س��لمان اصغری فرزند مصطفی بطرفیت محسن ساردویی موضوع مطالبه وجه 

محکوم به پرداخت، یک واحد مس��کونی به مساحت 1317/79متر مربع و کاربری مسکونی واقع در 

روس��تای زی��ارت دانیال جن��ب کارگاه بلوک زن��ی بخش فاریاب ب��ا قیمت کارشناس��ی و پایه ی 

12,500,000,000 ریال مربوط به محکوم علیه را دارد لذا از کلیه کسانی که تمایل به شرکت در مزایده 

فوق را دارد دعوت به عمل میایدو در روز 1402/05/09 س��اعت 10 در اجرای احکام ش��عبه دادگاه 

عمومی شهرستان فاریاب حاضر شوند ضمنا برنده مزایده کسی خواهد بود که بالاترین پیشنهاد و ده 

درصد قیمت پایه را نقدا به صندوق دادگاه تودیع نماید ضمنا کسانی که تمایل به شرکت در مزایده را 

دارند میتوانند تا یک هفته قبل از مزایده با هماهنگی اجرای احکام از ملک مورد مورد نظر بازدید بعمل 

آورند.

شوراي احکام مدني بخش فاریاب - ایمان محمدي

متن اگهی 

نظر به اینکه اجرای احکام مدنی دادگاه عمومی فاریاب در نظر دارد در پرونده کلاسه 0200057 فی 

مابین محکوم له فرامرز اسکندری نژاد بطرفیت محکوم علیه آقای امیر روشنی فرزند عبداله محکوم به 

پرداخت 381/000/000 تومان بابت اجرت المثل در حق فرامرز اسکندری نژاد فرزند حسینعلی محکوم 

به پرداخت گردید اند . لذا از کلیه کسانی که تمایل به شرکت در مزایده فوق را دارند دعوت به عمل 

میآید در روز 1403/05/02س��اعت 10 صبح در اجرای احکام مدنی ش��عبه دادگاه عمومی شهرستان 

فاریاب حاضر شوند ضمنا برنده مزایده کسی خواهد بود که بالاترین پیشنهاد و ده درصد قیمت پایه را 

نقدا به صندوق دادگاه تودیع نماید ضمنا کسانی که تمایل به شرکت در توانند تا یک هفته قبل از مزایده 

با هماهنگی اجرای احکام از خودرو مورد نظر یک دستگاه دنا پلاس سفید رنگ بازدید بعمل آورند.

قاضي شعبه اجراي احکام مدنی بخش فاریاب - ایمان محمدی

کاریکاتوراینفوگرافی



در سیزدهمین بازدید شبانه شهرداری شیراز عنوان شد؛

تلاش برای تسریع روند اجرای دو پروژه تاثیر گذار و بحرانی شهر شیراز
فرخنده آشوری، خبرنگار روزنامه روزگار ما در شیراز

شهردار کانشهر شیراز گفت: پروژه دوربرگردان غیرهمسطح اردیبهشت_ چمران و تقاطع غیر همسطح جام جم 
به عنوان دو پروژه بسیار مهم، تاثیر گذار و بحرانی شهر شیراز است که در راستای کاهش ترافیک درون شهر شیراز در 

دو محور اجرایی پروژه بسیار تاثیر گذار خواهد بود.
محمد حسن اسدی، شهردار کانشهر شیراز در سیزدهمین بازدید از روند اجرای نوبت شب پروژه های عمرانی بزرگ 
مقیاس شهر شیراز در بازدید از دو پروژه تقاطع غیر همسطح جام جم و دوربرگردان غیرهمسطح اردیبهشت_ چمران، 
اظهار کرد: در دور اول بازدیدهای شبانه برگزار شده از اجرای پروژه های شهری در شیفت شب، در مقایسه با بازدید دوم 

این موضوع را شاهد هستیم که تغییرات در اجرای پروژه ها کاما محسوس است.
وی افزود: پروژه تقاطع جام جم یکی از پروژه های بحرانی و مهم شهر است که از یک دهه گذشته شهرداری شیراز 
در تاش بود که با صدا و سیما مرکز فارس گره اجرای این کار باز شود که در  نهایت در سال گذشته  این توافق با صدا و  

سیما صورت گرفت.
شهردار شیراز خاطر نشان کرد: صدا و سیما یک مرکز با اهمیت و استراتژیک است و نمی توانیم همچون سایر پروژه 
ها به صورت شبانه روزی عملیات اجرایی پروژه در دستور کار باشد. لذا بایستی طی یک تعامل با این مرکز اقدامات اجرایی 
صورت گیرد. اسدی در تشریح اقدامات اجرایی انجام شده در این پروژه، ادامه داد: در حال حاضر عملیات احداث دیوار 

جایگزین انجام شده است.
وی اضافه کرد: در روند اجرای این پروژه فضایی به مساحت ۲۵۰۰ متر مربع از اراضی صدا و سیما در مسیر تقاطع 

جام جم قرار دارد که عملیات بسترسازی برای اجرای روژه در این اراضی در حال انجام است.
شهردار شیراز همچنین با اشاره به بازدید از دوربرگردان غیرهمسطح اردیبهشت چمران ، از این پروژه و تقاطع غیر 

همسطح جام جم به عنوان دو پروژه بسیار مهم، تاثیر گذار و بحرانی شهر شیراز نام برد.
اسدی اظهار کرد: اقدامات عمرانی پروژه ها در حال اجراست و شیفت شب بسیاری از پروژه ها فعال است، به گونه 
ای که برخی پروژه ها ۲۲ ساعت در طول شبانه روز در حال اجرا هستند و تنها دو ساعت برای تغییر شیفت عوامل اجرایی 

، اجرای پروژه ها متوقف می شود.
وی در این بازدید همچنین از عوامل اجرایی این پروژه ها، پرسنل خدوم سازمان عمران و بازآفرینی، معاون فنی و 

عمرانی، رئیس و اعضای شورای اسامی شهر شیراز قدردانی کرد.
در پایان این بازدید همچنین شللهردار شللیراز از افتتاح  پروژه های خدمات شهری و عمرانی در سطح مناطق شهر 

شیراز در بیست و هفتمین مرحله جهش عمرانی کان شهر شیراز در روز سه شنبه دوازدهم تیر ماه جاری خبر داد.
تملک زمین و ایجاد یک بستر برای احداث پل های تقاطع جام جم، چالش اصلی این پروژه است 

محمد امین معاون فنی و عمرانی شهرداری شیراز در این بازدید اظهار کرد: تقاطع جام جم پروژه مهم و تاثیرگذار 
شهری است. وی افزود: با توجه به اینکه بزرگراه آیت الله حائری شروع آن از آیت الله محاتی و  در اتصال با پروژه شهید 
سلیمانی و پروژه جام جم بوده، نیاز است تا یک تقاطع چند سطحی در این مکان ایجاد شود تا اتصالات تکمیل شود. 
معاون شهردار شیراز تصریح کرد: بیش از یک دهه است که مذاکرات مختلفی برای تملک یک زمین در این محور در 
انجام است که در نهایت با تاش های استاندار فارس، شهردار و اعضای شورای اسامی شهر شیراز این اقدام محقق شد 
و یک تفاهم نامه مشترک میان شهرداری، استانداری و صدا و  سیما مرکز فارس و تهران منعقد شد و  عملیات اجرایی 

این پروژه آغاز شد.
امین خاطر نشان کرد: چالش اصلی این پروژه تملک زمین و ایجاد یک بستر برای احداث پل های این تقاطع است. 
وی ادامه داد: در اولین بازدید صورت گرفته در فروردین سللال جاری از این پروژه، عملیات خاکبرداری این پروژه آغاز 

شده بود و امروز نیز با تاش بسیار خوبی که سازمان عمران دارد عملیات دیوار گذاری در حال انجام است.
معاون فنی و عمرانی شللهرداری شیراز خاطر نشللان کرد: این پروژه از دو بخش تشکیل شده است که فاز اول آن با 
احداث یک زیرگذر در کتابخانه مجاور دانشللگاه شللیراز اجرا شده است. همچنین فاز دوم آن در قالب احداث پل هایی 
است که با اجرای  یک چپگرد مسیر خروج از بلوار آیت الله حائری به بلوار جمهوری فراهم خواهد شد و  یک ورودی برای 

بزرگراه آیت الله حائری ایجاد خواهد شد.
امین تاکید کرد: اجرای عملیات عمرانی پروژه جام جم یک ساله پیش بینی شده است و در صورت رفع معارض زمین 

و بسترسازی کامل، اقدامات عمرانی در سایر بخش ها آغاز می شود.

وی خاطر نشان کرد: برآورده هزینه اجرایی این پروژه ۳۵۰ میلیارد تومان است.
سال  1402 سالی پر کار برای سازمان عمران و بازآفرینی شهرداری شیراز بود 

علی حسین عباسی رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز در بازدید از پروژه تقاطع جام 
جم اظهار کرد: در این پروژه هم اکنون عملیات دیوار گذاری به ارتفاع ۶ متر، عرض ۴ و نیم متر و طول ۲۰۰ متر صورت 
گرفته و مقرر شده است در این پروژه یک راستگرد به طول  ۲۵۰ و عرض ۹ متر احداث می شود تا حجم ترافیک ورودی 

از بلوار جام جم کاهش یابد.
وی افزود: در این پروژه، احداث دو پل از مسیر جام جم به شهید سلیمانی و مسیر بالعکس آن اجرا می شود.

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز تصریح کرد: با توجه به قرارگیری یک کارواش 
در مسیر اجرای این پروژه و همکاری بسیار خوبی که صدا و سیما مرکز استان فارس با شهرداری شیراز در اجرای این 
پروژه داشته است، نیاز است تا آزاد سازی مسیر ۵۰ متری برای احداث راستگرد این پروژه هرچه سریع تر محقق شود. 
عباسللی اضافه کرد: سال  ۱۴۰۲ سللال پر کاری برای مجموعه سازمان عمران و بازآفرینی بود. به گونه ای که مجموع 
آرماتور مصرف شللده در اجرای پروژه ها به میزان ۲ هزار و ۷۰۰ تن بوده اسللت. این در حالی اسللت که میزان آرماتور 

تخصیص داده شده در سال جاری ۳۵۰۰ تن بوده است که ۱۷۰۰ تن مصرفی سازمان عمران و مابقی در سایر پروژه ها 
مصرف شده است.

وی خاطللر نشللان کرد: طی۳ ماه آینللده نیازمند آرماتور  برای اجرای پروژه هایی همچون زیر گذر غیر همسللطح 
اردیبهشت، خلیج فارس و  قائم _ سفیر  هستیم.

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز، ضمن قدردانی از حمایت های بی وقفه شهردار 
شیراز در اجرای پروژه های شهری، ابراز امیدواری کرد: بتوانیم با تاش بیشتر خدمت رسان شهروندان باشیم. عباسی 
اظهار کرد: در اجرای پروژه زیرگذر شهید سلیمانی تنها در بازه زمانی ۱۷ تا ۱۹ عصر پروژه به دلیل تغییر شغل تعطیل 

بود و در باقی ساعات شبانه روز بدون هیچ گونه وقفه  پروژه در حال اجرا است.
پروژه دوربرگردان غیر همسطح  اردیبهشت در بلوار شهید  چمران  دومین  پروژه بازدیدی  مجموعه مدیریت شهری 
بود و رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری  شیراز در این خصوص اظهار کرد: در این پروژه یک 

شفت به قطر ۲.۸۰ متر حفاری می کند و با این اقدام به اجرای عملیات شمع گذاری نیازی نیست.
عباسی افزود: فونداسیون رمپ این پروژه اجرا شده است و  ۱۰۰ متر از قالب بندی عرشه انجام  شده است.

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز تصریح کرد: به دلیل قرار گیری ارتفاع ساخت 
یکی از ستون های این پل در مجاورت با رودخانه خشک، قالب بندی به صورت درجه ای انجام شد و به گونه ای که هم 

اکنون عملیات بتن ریزی ۹ ستون انجام شده است.
عباسی خاطر نشان کرد: هم اکنون این پروژه ۴۲ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و از لحاظ زمان بندی تعیین شده، 

اجرای این پروژه جلوتر از برنامه پیش بینی شده است.
مسعود زارعی رئیس کمیسیون سامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای اسامی شهر شیراز در این بازدید 
اظهار کرد: طی دو ساله گذشته شهر  شیراز  به یک کارگاه عمرانی تبدیل شده است و این اقدام همت بلندی می طلبد 

تا با این حجم از کار عمرانی موثر، برگ زرین دیگری برای شهر و شهروندان برای آینده این کانشهر رقم بخورد.
در این بازدید همچنین که با حضور سید ابراهیم حسینی رئیس شورای اسامی شهر شیراز برگزار شد، وی از اقدامات 

شهرداری شیراز طی دو سال گذشته تاکنون قدردانی کرد.
لازم به ذکر است، طی دو سال گذشته در اجرای پروژه های شهری کان شهر شیراز، شهرداری شیراز یک رکورد 
بی نظیر در سطح کشور بنا بر اعام نظر مدیران مربوطه در جا به جایی تاسیسات دستگاه های اجرایی همچون مخابرات، 
فیبر نوری و برق صورت گرفته است. به گونه ای که بدون هیچ گونه اختال و وقفه ای استفاده از خدمات تاسیساتی در 

پیشبرد امور شهروندان در حال انجام است.

صاحب امتیاز: موسسـه فرهنگی و هنری روزگاروصل مدیرمسـوول: ناصر بزرگمهر  قائم مقام مدیر مسـوول: حسـین سـلیمی سـردبیر: زهرا نوری صفحه آرایی: مریم بت اوشـانا
نشـانی:  تهران-میدان هفتم تیر- خیابان قائم مقام فراهانی-کوچه بهمن-پلاك 4-واحد ۵  رتبه: 4  امتیاز: 41/2 توزیع و سـازمان شهرسـتانها: 0۹124۹08110 چاپ : کارگر توزیع : صدای نشـر صبح 
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